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Zmarły urodził się w 1946 r. 
w Skarżysku-Kamiennej, a po 
ukończeniu studiów w Wyż-
szym Seminarium Duchow-
nym w Kielcach w 1971 r. 
otrzymał święcenia kapłań-
skie. Przez lata pracował 
w para�ach macierzystej die-
cezji kieleckiej, m.in. będąc 
proboszczem w Krzykawce, 
Kielcach i Ryczowie. Później 
kierował para�ami w diecezji 
sosnowieckiej ( Jaworzno-
Byczyna i Jeżówka).

Pozostaną w pamięci 

Odszedł kapłan z Fary
Po długiej chorobie 28 lipca odszedł ks. Waldemar Gawron, 
w ostatniej dekadzie posługujący w Para�i Przemienienia 
Pańskiego.

W 2010 r. przeszedł na eme-
ryturę, a od 2013 r. udzielał się 
w tutejszej Para�i Przemienienia 
Pańskiego, gdzie przed dwoma 
laty obchodził jubileusz 50-lecia 
kapłaństwa. Jako kaznodzieja 
znany był z rzeczowych i wnikli-
wych kazań, wypełnionych wy-
szukanymi cytatami i zastana-
wiającymi spostrzeżeniami.

Pogrzeb odbył się 3 sierpnia, 
a ciało księdza spoczęło w indy-
widualnym grobie na Cmenta-
rzu Centralnym.                 (pp)

W 79. rocznicę zrywu narodowego w stolicy z 1944 roku uczczono uczestników walk, którzy 
pochodzili z Sanoka bądź osiedli w naszym mieście. Jak co roku obchody 1 sierpnia odbyły 
się w miejscu spoczynku bohaterów na Cmentarzu Centralnym.

79 lat od godziny „W”

Uczczono powstańców warszawskich

Uczestnicy powstania warszawskiego 
pochowani na Cmentarzu Centralnym:

Romuald Bobrzak (1928-2012)
Stefan Grzyb (1913-1999)
Mikołaj Kasprowicz (1917-1985)
Wanda Komska z domu Kaczkiewicz (1922-1992)
Adam Kulczycki (1921-2001)
Irena Nowicka z domu Klimuk (1927-1987)
Danuta Przystasz (1920-2019)
Mieczysław Przystasz (1914-1986)
Jan Sawczak Knihinicki (1896-1973)
Edward Solon (1899-1971)
Zdzisława Trznadel z domu Jakubik (1922-2010)

Uroczystości przygotowali 
członkowie miejscowego koła 
Światowego Związku Żołnierzy 
Armii Krajowej przy wsparciu 
harcerzy Hufca ZHP Ziemi 
Sanockiej im. ks. hm. Zdzisława 
Peszkowskiego, a patronatu 
udzielił burmistrz Tomasz Ma-
tuszewski.

Zebrani zgromadzili się 
przed Krzyżem Golgota 
Wschodu, gdzie odśpiewano 
hymn Polski i wysłuchano 
wierszy Krzysztofa Kamila 
Baczyńskiego („Prolog”, „Tren I”, 
„Zwycięzcy”). Punktualnie 
o godz. 17, czyli w porze godzi-
ny „W”, uruchomiono w mie-
ście syreny alarmowe, jako hołd 
żołnierzom Polskiego Państwa 
Podziemnego oraz mieszkań-
com stolicy – poległym i za-
mordowanym w trakcie po-
wstania warszawskiego.

Przypomniano dwóch 
uczestników sierpniowych 
walk, którzy spoczywają na 
sanockim cmentarzu Posada. 
Są to odkryci w ostatnich 
latach Franciszek Bi�ner 
(1909-1957) i Antoni Drwię-
ga (1913-1977). W ich miej-
scach pochówku członkowie 
ŚZŻAK dwa dni wcześniej 
złożyli znicze pamięci. 

Następnie odbył się spa-
cer historyczny po cmentarzu, 
podczas którego odwiedzono 
groby jedenastu powstańców, 
w tym czterech kobiet. Przy 
każdej mogile wysłuchano 
ich życiorysów, po czym skła-
dano znicze oraz pamiątkową 
różę.

Nieco szerzej opowiedzia-
no o szczegółach życia dwóch 
osób, ustalonych w ostatnim 
czasie. Pierwszy z nich to 
Romuald Bobrzak – w 1944 
roku 16-latek, który uciekając 

z pola walk w rodzinnej War-
szawie dwukrotnie szczęśli-
wym trafem uniknął egzekucji 
z rąk Niemców. Jako drugi 
wyeksponowany został Miko-
łaj Kasprowicz, żołnierz AK 
rodem z Wilna, walczący 
w szeregach Grupy „Kampi-
nos”. Co znamienne, zmarł on 
w dzień 41. rocznicy wybuchu 
powstania, a w treści jego 
tablicy nagrobnej uwiecznio-
no wezwanie do Matki Bożej 
Ostrobramskiej.

W sposób szczególny zo-
stała przywołana postać od-
krytej przed dwoma laty Ireny 
Nowickiej. Ta rodowita war-
szawianka, powstańcza sani-
tariuszka i więźniarka obozo-
wa, po wojnie zamieszkała 
w Sanoku. Tak jak w przypad-
ku wielu cichych bohaterów 
nieludzkich czasów jej uczest-
nictwo w walkach i przeżycia 
wojenne pozostawały przez 
wiele lat owiane tajemnicą. 
Nieobecna w Sanoku córka 
pani Ireny, lek. Maria Drożań-

ska, przekazała uczestnikom 
spaceru wyrazy pamięci oraz 
wdzięczność za upamiętnie-
nie jej Mamy.

Ostatni punkt programu 
nastąpił przy zabytkowym 
Krzyżu Powstańców, którego 
stulecie ustanowienia przy-
padnie w październiku bieżą-
cego roku. Wiązanki kwiatów 
i znicze złożyli tam przedsta-
wiciele władz samorządo-
wych oraz stowarzyszeń: sta-
rosta Stanisław Chęć, wice-
burmistrz Jowita Nazarkie-

wicz, Grzegorz Kozak 
– wiceprzewodniczący Rady 
Miasta , Związek Weteranów 
i Rezerwistów Wojska Pol-
skiego Podkarpacki Oddział 
Wojewódzki, Paweł Germań-
ski – dyrektor Bieszczadzkie-
go Zespołu Szkół Zawodo-
wych im. Armii Krajowej 
w Ustrzykach Dolnych, Hu-
�ec ZHP Ziemi Sanockiej, 
Towarzystwo Gimnastyczne 
„Sokół”, Nowa Generacja 
i Demokraci Ziemi Sanockiej 
oraz sanockie koło ŚZŻAK.

Na zakończenie harcerze 
odśpiewali swój hymn. Ich 
obecność jest nie do przece-
nienia przy corocznych 
obchodach, a warta wystawia-
na przy grobach stanowi god-
ne uczczenie każdego po-
wstańca.

Organizatorzy z koła 
ŚZŻAK proszą o kontakt oso-
by dysponujące wiedzą 
o znanych i nieznanych 
uczestnikach powstania war-
szawskiego, związanych z Sa-
nokiem. Na rozwikłanie wciąż 
czekają życiorysy kilku z nich, 
związanych z Sanokiem. Byli 
to: Jerzy Koza (ur. 1928), 
Wanda Lipsz (1900-1984), 
Antoni Nowotny (1898), 
Władysław Zapotoczny (1905) 
i Kazimiera Zwolińska 
z domu Bruna (1902-1985). 
Warto nadmienić, że legenda 
o udziale w powstaniu z 1944 
roku krążyła wokół barwnej 
postaci w historii naszego 
miasta, jaką był Paweł Laxa 
(1934-1995).

Piotr Paszkiewicz
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W czwartek na Placu Harcerskim odbył się brie�ng prasowy, 
otwierający pokazy multimedialne „Iskry Niepodległej”. 
Wydarzenie będzie dostępne na placu do 5 sierpnia. „Iskry…” 
to nowoczesny spektakl multimedialny, umieszczony w spe-
cjalnie zaprojektowanej naczepie ekspozycyjnej, która może 
podróżować po całym kraju. 

Spektakl multimedialny 

„Iskry Niepodległej”

Za pomocą nowoczesnych 
technologii wizualnych prezen-
towane są fakty i postaci two-
rzące niesamowitą opowieść 
o potencjale naszej polskiej 
wspólnoty.  Przedstawione zo-
stały tam historie wybitnych 
Polek i Polaków, których cechą 
wspólną była chęć zmieniania 
świata i przekuwanie potencja-
łu na działanie. Wśród nich 
znajdują się bohaterowie z róż-

nych dziedzin życia, tworzą-
cych naszą codzienność: tech-
niki, medycyny, nauki, pracy 
społecznej, kultury, sportu, 
eksploracji świata i kosmosu.

Terminy dostępności 
spektaklu: 

4 sierpnia (piątek): godz. 
10-18,

5 sierpnia (sobota): godz. 
10-16.

esw
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Na rynku zainstalowane zostało miejskie poidełko, podłą-
czone do czystej, uzdatnionej wody, którą możemy pić bez 
żadnych obaw. Warto napełnić butelki „sanówką”.

Burmistrz Sanoka podpisał umowę z �rmą Solkan Sp. z o.o. na
przebudowę SP8. Projekt będzie do�nansowany z Rządowego
Funduszu „Polski Ład”, a łączna kwota przedsięwzięcia to  
6 940 910,98 zł. Wykonawca ma 14 miesięcy na realizację  
zadania od daty zawarcia umowy, tj. do 28 września 2024 r. 

O inwestycjach w podstawówkach nr 2 i 8 mówi się od dawna. Dziś dochodzą one do skutku. Urząd Miasta podpisał kolejną 
umowę, tym razem z Przedsiębiorstwem „Krospol” sp.j., na budowę i modernizację Szkoły Podstawowej nr 2. Również ten pro-
jekt będzie do�nansowany z Rzadowego Funduszu „Polski Ład”. Całość przedsięwzięcia wyniesie 13 586 897,93 zł, a termin
wykonania zamówienia ma trwać do 17 miesięcy od dnia zawarcia umowy, tj. do końca przyszłego roku. 

Budowa i modernizacja 
infrastruktury edukacyjnej w szkołach

Prace w SP2 polegać mają na 
budowie sali gimnastycznej, 
która będzie budynkiem parte-
rowym wraz z łącznikiem pro-
wadzącym do istniejącego 
budynku szkoły. Wymiary hali 
sportowej to 18,48 x 39,05 m,  
a jej wysokość – 9,06 m, co 
pozwoli na prowadzenie zajęć 
sportowych i rekreacyjnych.  
W ramach inwestycji powsta-
nie również zaplecze szatnio-
wo-sanitarne, magazyn, siłow-
nia, sala gimnastyki korekcyj-
nej, sala baletowa, �tness oraz
pomieszczenia techniczne  
i gospodarcze. W skład przed-
miotu zamówienia wchodzi też 
pełne wyposażenie technolo-
giczne sali gimnastycznej  
i siłowni. 

Zadanie, podobnie jak  
w SP8, również polegać będzie 
na dostosowaniu budynku 
szkoły zgodnie z wymogami 
Ustawy o zapewnieniu dostęp-
ności osobom ze szczególnymi 
potrzebami. Dlatego przebu-
dowa  obejmie także budowę 
szybu windowego oraz montaż 
windy wewnątrz budynku, zli-
kwidowanie bariery architekto-
nicznej poprzez wykonanie 
pochylni, a także łazienki dla 
osób niepełnosprawnych oraz 
wymianę poręczy. Dostosowa-

nie budynku dla osób ze szcze-
gólnymi potrzebami wiąże  
się również z umieszczeniem 
oznakowania kierunkowego  
w punktach węzłowych i ozna-
kowania miejsc logicznych, 
wykonaniem systemu identy�-

kacji, umieszczeniem napisów 
informacyjnych, zastosowa-
niem informacji dotykowej  
w alfabecie Braille’a, umiesz-
czeniem planów ty�ogra�cz-
nych oraz oznaczeniem krawę-
dzi pierwszego i ostatniego 

stopnia każdego biegu scho-
dów. Zostanie również wymie-
niona stolarka okienna  
i drzwiowa, a także wykonana 
klimatyzacja dla części 
pomieszczeń. 

esw

Umowa na przebudowę podpisana
Przebudowa „Ósemki” obej-
mie: wykonanie docieplenia  
i elewacji oraz stropu nad 2 pię-
trem, wymianę okien na sali 
gimnastycznej, zamontowanie 

Szkoła Podstawowa nr 2

Szkoła Podstawowa nr 8

klimatyzacji w części pomiesz-
czeń, demontaż istniejących 
kotłowni, wykonanie c.o., insta-
lacji ogniw fotowoltaicznych, 
instalacji odgromowej oraz 
modernizacji oświetlenia sal 
szkolnych i gniazd wtyczko-
wych dla poprawy bezpieczeń-
stwa. Ponadto w ramach zada-
nia budynek zostanie przebudo-
wany pod kątem potrzeb zwią-
zanych z dostosowaniem do 
ustawy o zapewnieniu dostęp-
ności osobom ze szczególnymi 
potrzebami. Prace obejmą m.in. 
budowę szybu windowego  
i montaż windy wewnątrz 
budynku, zlikwidowanie barier 
architektonicznych w parterze 
budynku, wykonanie łazienki 
dla osób niepełnosprawnych 
oraz wymianę poręczy na klat-
kach schodowych. Dostosowa-
nie szkoły będzie obejmować 
wiele prac, takich jak m.in.: 
umieszczenie oznakowania kie-
runkowego we wszystkich 
punktach węzłowych, wykona-
nie systemu identy�kacji wizu-
alnej, czy zastosowanie informa-
cji dotykowej w alfabecie Brail-
le’a przy wejściach do pomiesz-
czeń i na poręczach schodów. 

esw

Pijmy „sanówkę”
Miejskie poidełko

W wielu miastach można ko-
rzystać bezpłatnie z miejskiej 
wody. Poidełka cieszą się dużą 
popularnością, szczególnie 
wśród turystów, którzy chęt-
nie napełniają butelki, zwłasz-
cza w upalane dni. W Sanoku 
również możemy już korzy-
stać z takiego urządzenia. 

Na początku lipca odbyła 
się konferencja prasowa pod 
hasłem „Pij sanówkę”, otwie-
rając kampanię spożywania 
wody kranowej. Prowadzona 
przez Sanockie Przedsiębior-
stwo  Gospodarki Komunal-
nej ma na celu zachęcenie 
mieszkańców do picia wody 
kranowej, tzw. „sanówki”.  
Zakład Wodociągów i Kanali-
zacji SPGK codziennie do-
starcza do domów i mieszkań 
czystą i bezpieczną wodę.  
Sanocka kranówka jest wodą, 
która zgodnie z obowiązują-
cymi wymogami poddana 
została procesom technolo-
gicznym w celu jej uzdatnie-
nia. Jakość i bezpieczeństwo 
„sanówki” zapewnia nam  
szereg badań przeprowadza-
nych przez laboratorium  
wewnętrzne SPGK oraz czę-
ste kontrolne zewnętrzne. 
Oprócz aspektów ekonomicz-
nych należy zaznaczyć, że 
woda prosto z kranu jest źró-
dłem cennych dla ludzkiego 
zdrowia składników mineral-
nych. „Sanówka” zawiera 
m.in. chlorki, siarczany, ma-
gnez i sód, które są niezbędne 
do prawidłowego funkcjono-
wania organizmu człowieka. 
Wybierając „sanówkę” dbamy 
o środowisko, nie generując 
ogromnej ilości plastikowych 
odpadów, które ciągle, mimo 
możliwości recyklingu, lądują 

na wysypiskach śmieci. Picie 
wody prosto z kranu jest wy-
godne, ponieważ jest ona do-
stępna przez cały czas w nie-
ograniczonej ilości. Nie musi-
my chodzić do sklepu i dźwi-
gać zgrzewek z wodą 
butelkowaną, a potem pozby-
wać się zużytych opakowań. 
Każdy odwiedzający rynek 
będzie mógł skorzystać z po-
idełka. Doprowadzona do 
niego woda kranowa jest bez-
pieczna dla zdrowia i uzdat-
niona. Ponadto poidełko wy-
posażone jest także w miskę 
dla zwierząt. 

 dcz

Na Sanockim rynku stanęło 
miejskie poidełko 

Widok z lotu ptaka na SP2

Przedstawiciele miasta po podpisaniu umowy z wykonawcą
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16 maja miasto obiegła przykra informacja. Dom dwóch mieszkanek Posady stanął w ogniu,  
a kobiety straciły cały dobytek. Na reakcję nie trzeba było długo czekać. Agnieszka Bielecka  
zorganizowała zbiórkę i rzuciła się na pomoc pogorzelcom. Po trzech miesiącach pani Maria do-
czekała się domku holenderskiego, na który to cel pieniądze zostały zebrane od ludzi dobrej woli 
i serca. Niestety nowego lokum nie doczekała się druga mieszkanka – pani Regina, która zmarła. 
Jednak pani Maria, dzięki aktom dobroci wielu osób może dzisiaj cieszyć się dachem nad głową, 
nie opuszczając przy tym swojej posesji. 

Całoroczny domek holenderski postawiony 

– Wielu sanoczan dołożyło 
swoją cegiełkę na ten cel. Jako, 
że zorganizowałam tę zrzutkę, 
czuję się w obowiązku przeka-
zać ludziom, ile pieniędzy ze-
brałam i na co zostały przekaza-
ne. Zależy mi na transparentno-
ści, bo to ich pieniądze, które 
wyłożyli z własnej kieszeni,  
by pomóc pani Marii i Reginie 
– komentuje Agnieszka, organi-
zatorka zbiórki. 

Na pomoc kobietom udało 
się uzbierać 54 195,60 zł, z cze-
go 23 433 zł to kwota, jaka zo-
stała wpłacona w portalu poma-
gam.pl (w tym 6 800 zł od fran-
ciszkanów z Sanoka). Następnie 
kwota 27 590 zł, jaką udało się 
zebrać podczas zbiórek w ko-
ściołach. W kaplicy na Posadzie 
zebrano 1 280 zł, w kościele 
farnym – 10 510 zł , w kościele 

Pomoc dla pogorzelców

na Lipińskiego – 9 0000 zł oraz 
w para�i Chrystusa Króla – 
6 800 zł. Wpłynęło również  
1 000 zł od Dominika Wycisz-
kiewicza. Z puszek, które 
były usytuowane w wielu 
miejscach Sanoka, zebrano 
 2 172,60 zł. 

Domek holenderski z trans-
portem kosztował 51 732 zł. Po 
tym najważniejszym wydatku 
została kwota 2 463,60 zł. Jed-
nak zakup domku to nie tylko 
sama konstrukcja, ale również 
przygotowanie terenu pod do-
mek. Niezbędny był więc zakup 
tłucznia i bloczków, a także 
udział koparki, co zamknęło się 
w kwocie 1 204,85 zł. 

– Zależało mi, by pieniądze 
zostały wydane do przysłowio-
wej ostatniej złotówki, tak bym 
mogła się z czystym sumieniem 

rozliczyć ze społeczeństwem, 
które mi zaufało. Dlatego za 
ostatnie pieniądze zakupiłam 
lodówkę, która kosztowała 799 
zł, szafę za 350 zł oraz roletę  
i karnisz za 121,98 zł. Tym sa-
mym wyszłam na zero. Cieszę 
się, że mogłam pomóc i chciała-
bym podziękować wszystkim, 
którzy odpowiadali z życzliwo-
ścią i ciepłym sercem na moje 
prośby. Podziękowania należą 
się również załodze Miejskiego 
Ośrodka Pomocy Społecznej 
oraz pracownikom SPGK, do 
których mogłam zwrócić się  
z każdą prośbą. Dziękuję wszyst-
kim, którzy wsparli zbiórkę, na-
wet jeśli to była tylko symbolicz-
na wpłata. Naprawdę jestem 
pod wrażeniem dobra w wa-
szych sercach – podsumowała 
Agnieszka.                                   esw

Miasto otrzymało kolejne do�nansowanie na remont lokali
mieszkalnych. Tym razem jest to kwota 415 494,45 zł.  
Do tej pory środki pozyskane na działania związane z budow-
nictwem wielorodzinnym wynoszą łącznie 28 968 227 zł. 

Ponad 415 tys. dofinansowania dla miasta 
Budownictwo

Odpowiedź Starosty Powiatu Sanockiego

Dlaczego w Srogowie nie po-
wstaje chodnik? 26 lipca 
mieszkańcy tej miejscowości 
protestowali, domagając się 
rozpoczęcia długo wyczeki-
wanej inwestycji. Poniżej 
przedstawiamy Państwu in-
formacje, jak faktycznie wy-
gląda sytuacja. Bezpieczeń-
stwo pieszych i kierowców to 
dla władz powiatu priorytet, 
dlatego na bieżąco realizowa-
nych jest wiele inwestycji 
drogowych we wszystkich 
gminach.

Remontujemy i przebu-
dowujemy drogi, budujemy 
chodniki oraz bezpieczne 
przejścia dla pieszych. Warto 
przypomnieć, że tylko w gmi-
nie Sanok w ostatnim czasie 
zostały przebudowane drogi: 
Załuż – Lesko, Czerteż –  
Kostarowce czy Sanok – Lisz-
na. W trakcie realizacji są  
inwestycje w Sanoczku, Mar-
kowcach, Prusieku, Niebiesz-
czanach oraz na drodze 
powiatowej Długie-Pako-
szówka.

Srogów Dolny: 9 marca 
2021 r. Starosta Sanocki Sta-
nisław Chęć zatwierdził stałą 
organizację ruchu na odcinku 
drogi powiatowej nr 2217R 
Jurowce – Trepcza oraz skrzy-
żowań w miejscowości Jurow-
ce z drogą 2046R Krzemienna 
– Raczkowa – Jurowce  
i w miejscowości Trepcza  
z drogą 2035R Sanok –  
Dobra.

Organizacja ta obejmo-
wała m.in.: ograniczenie 
prędkości w terenie zabudo-
wanym do 40 km/h, znak 

Dlaczego w Srogowie Dolnym 
nie powstaje chodnik?

B-33, znaki pionowe i pozio-
me (piktogramy) w ciągu 
drogi Jurowce – Trepcza oraz 
znaki „Kierowco zwolnij  
Wypadki”, znak A-30.

Od czasu wprowadzenia 
nowej organizacji ruchu bez-
pieczeństwo pieszych bardzo 
się poprawiło. Od kwietnia 
2021 r. do chwili obecnej  
w Srogowie Dolnym policja 
nie zanotowała żadnych wy-
padków drogowych, nie było 
również zdarzeń z udziałem 
osób pieszych.

W ubiegłym roku Powiat 
Sanocki wybudował w Srogo-
wie Dolnym chodnik na od-
cinku 171 mb,  wyniesione 
zostało też przejście dla pie-
szych w ramach zadania pn. 
„Przebudowa drogi powiato-
wej nr 2217R Jurowce – Trep-
cza w km od 1+955 do 2+075 
w Srogowie Dolnym”.

Wartość zadania to 371 
862,05 zł, z czego 200 000 zł 
stanowiło do�nansowanie 
z Rządowego Funduszu Roz-
woju Dróg (środki własne: 
165 958,05 zł, w tym: 77 000 zł 
dołożyła Gmina Sanok,  
88 958,05 zł stanowiły środki 
z budżetu Powiatu Sanockiego).

Wykonanie inwestycji 
było możliwe, ponieważ wy-
korzystana na przebudowę 
drogi działka należała w cało-
ści do Powiatu Sanockiego. 
Inaczej sytuacja wygląda  
z budową chodnika wzdłuż 
drogi w Srogowie Dolnym,  
o który zabiegają mieszkańcy.

Władze powiatu cały czas 
czynią starania, by przekonać 
właścicieli 10 działek znajdu-

W ubiegłym tygodniu relacjonowaliśmy protest mieszkańców Srogowa Dolnego, dążących 
do budowy chodnika w swojej wsi. Przedstawiamy oświadczenie drugiej strony sporu, czyli 
Starostwa Powiatu Sanockiego.

jących się przy pasie drogo-
wym, aby odstąpili swój teren 
na rzecz budowy chodnika. 
Mimo szczytnego celu i trwa-
jących od miesięcy negocjacji, 
w dalszym ciągu nie udało się 
dojść do porozumienia, nad 
czym bardzo ubolewamy.

Bez zgody mieszkańców 
Srogowa Dolnego póki co nie 
jesteśmy w stanie wybudować 
chodnika biegnącego przez 
całą miejscowość.

Dla przykładu, podobną 
sytuację mieliśmy na drodze 
Besko – Sieniawa w miejsco-
wości Mymoń oraz na drodze 
Stróże Małe – Płowce, gdzie 
teren w części był prywatny. 
Dzięki dobrej współpracy  
z mieszkańcami Powiat Sanoc-
ki przystąpił już do realizacji 
inwestycji, które nie dość, że 
rozpoczęły się o wiele później 
niż w Srogowie Dolnym, to 
zmierzają już ku końcowi.

mn

W obszarze budownictwa Sa-
nok pozyskał w ramach spo-
łecznej inicjatywy mieszkanio-
wej jedno do�nansowanie 
w kwocie 3 000 000 zł oraz 
drugie w kwocie 2 875 059 zł  
z Rządowego Funduszu Roz-
woju Mieszkalnictwa. Plano-
wana liczba budowanych 
mieszkań to 87. Według infor-
macji zarządu Sim Południe  
w tym roku zostanie wydane 
pozwolenie na budowę i roz-
pocznie się proces przetargowy 
na wyłonienie wykonawcy.  
Budowa mieszkań przy  
ul. Ustrzyckiej nadzorowana  
będzie przez Sanockie Przed-
siębiorstwo Gospodarki Miesz-
kaniowej. Do�nansowanie na
ten cel, pozyskane z Bankowe-

go Gospodarstwa Krajowego  
w ramach bezzwrotnego wpar-
cia mieszkalnictwa z Funduszu 
Dopłat, to kwota 20 738 000 zł, 
przy czym całkowity koszt za-
dania to 26 038 000 zł. Plano-
wana liczba wybudowanych 
mieszkań przy ul. Ustrzyckiej to 
60. Miasto zabezpiecza działki 
pod budowę i wspiera pozyska-
ny kredyt w wysokości ponad  
5 mln zł. W połowie sierpnia 
prawdopodobnie zostanie wy-
łoniony wykonawca, a prace 
budowalne ruszą najpewniej 
we wrześniu.

Pozyskano też 1 144 000 zł 
do�nansowania z Bankowego
Gospodarstwa Krajowego,  
w ramach bezzwrotnego wspar-
cia mieszkalnictwa z Funduszu 

Dopłat, na rozbudowę budyn-
ku wielomieszkaniowego przy 
ul. Pięknej. Całkowity koszt  
zadania to 1 719 000 zł. Wybu-
dowanych zostanie pięć miesz-
kań; plus kapitalny remont  
jednego.

Ponadto na składane wnio-
ski wyremontowane zostały  
lokale mieszkalne. Jedno  
w kwocie 432 425,36 zł z BGK 
przy całkowitej wartości zadania 
55 748,04 zł pozwoliło na wyre-
montowanie dziewięciu lokali. 
Kolejne siedem zostało do�nan-
sowane również z BGK na kwo-
tę 363 284,33 zł, przy całkowi-
tym koszcie zadania 454 060,42 
zł. Urząd czeka jeszcze na dota-
cję na remont kolejnych siedmiu 
lokali, gdzie całość zadania wy-
niesie 519 368,07 zł, przy do�-
nansowaniu 415 494,45 zł. 
Umowa została już podpisana  
i odesłana do BGK. 

esw

Starosta Powiatu Sanockiego – 
Stanisław Chęć

Burmistrz Tomasz Matuszewski w Warszawie
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Domek holenderski na posesji pani Marii
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Kiedy na początku lat 90-tych ubiegłego wieku sanocki Stomil postanowił pozbyć się balastu, z jakim wszedł do gospodarki 
rynkowej, zwrócił się do władz miasta, aby te przejęły od niego spore zasoby mieszkaniowe na własność Gminy Miasta Sanoka. 
Zarówno ówczesny Burmistrz, jak i Rada Miasta, nie podjęli wyzwania.

Nos dla tabakiery, czy tabakiera dla nosa?
Oto jest pytanie

To, co było dorobkiem socja-
listycznego modelu gospoda-
rowania w PRL-u, czyli  
budownictwo zakładowe na 
własne potrzeby, stawało się 
swoistą „kulą u nogi” i dużym 
obciążeniem kosztów wytwa-
rzania produktów w zakła-
dach pracy.

Dlatego Prezes Marek 
Łęcki postanowił odchudzić 
te koszty, by zakład i jego wy-
roby mogły być konkurencyj-
ne cenowo na trudnym rynku 
w nowej rzeczywistości.

Po założeniu spółdzielni 
stanęliśmy do przetargu ogło-
szonego przez Stomil.

Wszyscy zyskiwali dzięki 
temu, że mieszkania zostały 
sprywatyzowane i stały się 
własnością tych, którzy zde-
cydowali się je odkupić. 

Obawialiśmy się, że ktoś, 
np. „wujek Sam”, z wielką kasą 
wykupi nas „na pniu”. Ale tak 
się nie stało. Zasoby liczyły 
prawie 800 mieszkań.

Tylko niewielka ich część, 
około 30, pozostała własno-
ścią spółdzielni. Zdecydowa-
na większość, za niewielką 
opłatą, stała się naszą własno-
ścią. Tak doszło do, chyba 
pierwszej w Polsce, prywaty-
zacji dużego majątku. 

Dzięki temu Stomil zna-
cząco obniżył koszty ogólno-
zakładowe, a my staliśmy się 
właścicielami lokali, zbudo-
wanych między innymi dzięki 
części zysku wypracowanego 
naszymi rękami we wcześniej-
szych latach.

Tyle historii.
Od 30 z górą lat różne 

były dzieje naszej spółdzielni. 
Pierwotnie siedziby udzielał 
nam przy ulicy Konarskiego 
Janusz Tworzydlak, dyrektor 
SPGM. Po latach zmieniła 
się ta lokalizacja. Obecnie 
znajduje się w dzierżawionych 
pomieszczeniach przy ulicy 
Kopernika – mimo że jeste-
śmy „Spółdzielnią Śródmie-
ście”. Bo stąd wywodziła się 
Grupa Inicjatywna oraz 
pierwszy Zarząd i Rada Nad-
zorcza, czyli z Daszyńskiego  
2 i 3.

Dużo udało się przez te 
minione lat zrobić. Budynki 
przeszły gruntowne remonty 
i wymianę instalacji elektrycz-
nej, ciepłowniczej, zostały 
docieplone, zyskały ładne 
elewacje, wymieniono stolar-
kę drzwiową i okienną klatek 
schodowych, jest monitoring, 
są rampy wjazdowe. Wyre-
montowano też balkony. I to 
sporym nakładem środków 
za każdym razem. Nasuwają 
się przy tej okazji wątpliwości 
co do pierwszego ich remon-
tu. Czy został wykonany we 
właściwej technologii, skoro 
po około 10 latach znów pod-
dane były skuwaniu? Czy es-
tetycznie wyglądają te strasz-
ne zacieki na obróbkach bla-
charskich? Czy wykonawcy 
nie da się wezwać do wyczysz-
czenia ich. Zapewniano nas 
przecież, że zacieki znikną  
w wyniku działań atmosfe-
rycznych i opadów? 

Można by jeszcze sporo 
wymieniać pozytywów, ale są 
i inne mankamenty, które 
kładą się cieniem. Niestety.

O tych dowiedzieliśmy 
się na Walnym Zebraniu 
członków spółdzielni – pierw-
szym od 4 lat – chociaż o nie-
których z nich staraliśmy się 
bez rezultatu pisać w zbioro-
wych wystąpieniach do władz 
spółdzielni. 

Zapewne każdy ze spół-
dzielców ma powody do 
staysfakcji, ale też i do narze-
kania.

Nam, ze Wspólnot Da-
szyńskiego 2/I/II i III zdarza 
się sporo narzekać. Chociaż 
nie jesteśmy w tym jakoś wy-
jątkowo odosobnieni. Szkoda, 
że przez brak możliwości od-
bycia walnego zebrania przez 
kilka lat, władze decydowały 
o wydatkowaniu niemałych 
pieniędzy, a Rada Nadzorcza 
to akceptowała. Ba, nie mieli-
śmy wpływu na podejmowa-
ne decyzje, bo nie były nam  
w żadnej formie prezentowa-
ne, jakie są uwarunkowania. 
Władze wiedziały lepiej. Stro-
na internetowa w spółdzielni 
nie istnieje, tablice ogłoszeń 
jak zawsze pozostawały puste. 
Informacja o kolejnym re-
moncie balkonów pojawiła 
się w dniu wejścia �rmy do
budowy rusztowania przy 
Wspólnocie 2/II.

Nas nie zadowala status 
tzw. „dzieci gorszej matki”. 
Czym to argumentujemy?

Ostatnia kadencja Rady 
Nadzorczej trwała ponad 6 lat! 
Zgodnie ze Statutem Spół-
dzielni powinno to być 3 lata 

(słownie: trzy). I nie jest waż-
ne, że była pandemia (czy jak 
twierdzą złośliwi PLANDE-
MIA). Gros jej członków zo-
stało ponownie wybranych na 
kolejne 3 lata! Pal sześć, gdyby 
to było w tzw. „demokratycz-
nych wyborach”. Ale tak nie 
było. Członkowie poprzedniej 
Rady Nadzorczej wykazali się 
nie lada sprytem i DOSTAR-
CZYLI DLA SWOICH CE-
LÓW 10 UPOWAŻNIEŃ 
DO GŁOSOWANIA W ZA-
STĘPSTWIE NIEMOGĄ-
CYCH UCZESTNICZYĆ  
W WALNYM ZEB�NIU!
Obecnych było, jak naliczyli-
śmy, tylko 27 członków spół-
dzielni. Jak „u Barei” wyglądało 
każde głosowanie, kiedy 
„członkowie Rady Nadzor-
czej” głosowali podwójnie!  
To była FARSA Z DEMO-
K�CJI!

Był taki �lm świetnie opi-
sujący PRL i tak się składa, że 
wśród tego gremium sporo 
było ważnych działaczy tam-
tego okresu. Przypadek?

Prawda, że sprytnie? Czy 
to właściwe, aby cały skład 
Rady Nadzorczej był wybie-
rany od lat spośród zamiesz-
kujących Wójtostwo!? Czyli 
stąd, gdzie dba się lepiej  
o wygląd terenów zielonych, 
buduje ogrodzone bezpiecz-
ne place zabaw, wyposaża się 
w urządzenia do rekreacji  
i ćwiczeń na wolnym powie-
trzu, stawia wiaty, w których 
zamknięte są pojemniki do 
segregacji odpadów, gdzie za-
kupiono teren przy ulicy Sie-
rakowskiego dla zbudowania 
prywatnych garaży, gdzie  

w pierwszej kolejności doko-
nano ocieplenia budynków. 
To pozwoliło o kilka lat wcze-
śniej uzyskiwać wymierne 
efekty w opłacie za ogrzewa-
nie mieszkań. O ironio, przy-
chody z lokali użytkowych 
idące do kasy spółdzielni,  
a nie wspólnot, pochodzą  
w około 80-90% z lokali przy 
Daszyńskiego 2 i 3. Powie 
ktoś „nieobecni nie mają ra-
cji”. W centrum miasta miesz-
ka ponad 15% członków 
spółdzielni i nikt nas nie re-
prezentuje. Zapytany jeden  
z członków, wielokrotnie wy-
bierany do Rady Nadzorczej, 
był uprzejmy stwierdzić, że 
Daszyńskiego go nie interesu-
je, bo on dba tylko o 80% 
członków z Wójtostwa.

Czy tak ma wyglądać 
nadal sprawowanie zarządu 
nad całością terenów i zaso-
bów? Dlaczego każdy remont 
poprawiający estetykę bloku 
wykonuje się dopiero w wy-
niku naszych pism z wieloma 
podpisami mieszkańców? 

Szanowni Państwo, my się 
na to nie godzimy! Bo nikogo 
taki stan nie zadowala. Może 
wreszcie ten krytyczny tekst 
upubliczniony na łamach 
„Tygodnika Sanockiego” wy-
woła właściwą reakcję i ktoś 
się poczuje zażenowany? Je-
żeli to nie pomoże, zostaje 
nam w ostateczności telewizja 
i instytucje państwa.

A teraz o innych szczegó-
łach. Jak zostaliśmy poinfor-
mowani, od ponad 18 miesię-
cy stoi pusty lokal na parterze 
Wspólnoty Daszyńskiego 2/II 
o powierzchni, jak oceniamy, 

minimum 70-80 m2. Brak  
z niego wpływów nie stanowi 
dla Zarządu i Rady Nadzor-
czej żadnego problemu? Jak 
dotąd nikomu z Was nie przy-
szło do głowy, by przenieść 
tutaj – do Śródmieścia – sie-
dzibę i nie płacić minimum 
54 tysięcy złotych za dzierża-
wę lokali na biura spółdzielni 
w tym czasie? Pytam publicz-
nie w imieniu wszystkich 
członków Spółdzielni Miesz-
kaniowej Śródmieście – czy 
tak ma wyglądać gospodaro-
wanie naszymi opłatami?  
To znów się podniesie nam 
stawki czynszu w razie czego? 

Na wspomnianym wal-
nym usłyszeliśmy, że nie udaje 
się od lat wyegzekwować zale-
głych ponad 30 tysięcy zło-
tych czynszów za mieszkanie, 
że są duże kwoty zaległych 
opłat za dzierżawę lokali.

To jak zostały spisane 
umowy, skoro dzierżawcy 
mogli miesiącami nie płacić,  
a Wam nie zapaliła się czer-
wona lampka, że coś jest nie 
tak? Te brakujące pieniądze  
i niepotrzebnie wydane na 
siedzibę w sumie dają kwotę 
ponad 100-120 tysięcy zł. Czy 
z tego nie można by postawić 
dwóch wiat zamykających 
śmieci, zakupić pod nasze 
bloki urządzeń do ćwiczeń, 
wyremontować pokruszo-
nych schodów, czy przezna-
czyć na bardziej spektakular-
ne tematy? Jak nam wiadomo, 
cały wydatek na dwie wiaty, 
to zaledwie 9 tysięcy złotych. 
Czy my mamy sprawować 
obywatelskie dyżury w dzień 
i nocą przy śmietnikach? 

Ostatnio dzięki monitoringo-
wi dwukrotnie ukarano 
grzywną po 500 złotych 
sprawców podrzucania odpa-
dów. I to są tylko jednostkowe 
przypadki, które zaobserwo-
waliśmy. A było ich wcześniej 
dużo więcej.

Na koniec jeszcze kilka 
uwag. Wnioskowaliśmy  
w przeszłości o to, aby we 
wrześniu zaprezentować nam 
zamiary Zarządu dotyczące 
planu gospodarczego co do 
remontów i inwestycji na ko-
lejny rok i lata następne  
w formie papierowej na tabli-
cach ogłoszeń, abyśmy mieli 
czas na własne wnioski i prze-
myślenia. Spółdzielcy nie 
znają  wyników przeglądów 
kominiarskich, czy obowiąz-
kowych, wynikających z pra-
wa budowlanego i wpisów do 
książki budynku. Mogą to ro-
bić służby gazownicze, ener-
getyczne, sanepid etc. To by-
łaby właściwa forma kontaktu. 
Osobną historię stanowi spo-
sób prezentacji na dotychcza-
sowych walnych zebraniach 
wyników �nansowych. Czy
spółdzielni nie jest stać na 
monitor, komputer i zawie-
szany ekran w celu wizualiza-
cji tematu? Kto z biorących 
udział w tym ważnym akcie 
prawnym wie, za czym głosu-
je, udzielając wotum zaufania 
i skwitowania władz? Chyba, 
że o to chodzi, aby zmęczyć 
członków zebrania i nie dać 
możliwości doczekania do 
końca, celem merytorycznej 
dyskusji, spokojnego zgłasza-
nia wniosków? Sposób udzie-
lania głosu dyskutantom  
i sama dyskusja zakłócana  
z różnych stron dopełnia ża-
łosnego obrazu tych spotkań.

Z zazdrością zaglądamy 
na strony internetowe innych 
sanockich spółdzielni (SSM, 
Na�owiec, Autosan), których
zarządy w przejrzystej formu-
le prezentują zamiary i koszty, 
znajdują się ogłoszenia  
o przetargach, wolnych loka-
lach, stawkach za wynajem  
i dzierżawę, zdjęcia po realiza-
cji remontu, inwestycji, tele-
fony do członków Rady Nad-
zorczej, ich dyżurach w spra-
wach mieszkańców.

Czasy się dynamicznie 
zmieniają, ludzie nie muszą 
wychodzić z domu, żeby być 
w kontakcie z całym światem, 
nie trzeba w formie papierowej 
udostępniać ważnych doku-
mentów TYLKO W SIEDZI-
BIE WŁADZY. Czy to  
zauważono w Spółdzielni 
Mieszkaniowej Śródmieście 
w Sanoku?

Jan Wydrzyński

Ps. zaciekawienie wywołuje 
fakt, że spółdzielnia może 
handlować samochodami, jak 
wynika z wyciągu PKD.

Jesteśmy zadowoleni, że 
porządek w naszych budyn-
kach utrzymuje bardzo pra-
cowita i mająca poczucie este-
tyki pani Danusia. Wyrazy 
szacunku dla niej i Jej praco-
dawcy się należą. 
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W najbliższy weekend na rynku zagości ponad 120 wystaw-
ców. Tradycyjnie już oprócz ikon będzie można wrócić  
z Sanoka z ręcznie wykonanymi oryginalnymi pamiątkami. 
Podczas jarmarku swoje prace zaprezentują malarze ikon,  
rękodzielnicy, wytwórcy  oryginalnej ceramiki czy biżuterii. 
Będą też prezentowane regionalne smaki: pieczywo, oleje 
tłoczone na zimno, miody, kwas chlebowy czy piwo.

Jarmark Ikon już po raz 20. 
rzeniu będą uczestniczyć goście 
z partnerskich miast, a oprawę 
muzyczną zapewni kapela  
Juliana Pałasiewicza.

 Jak co roku w odpowiedni 
nastrój muzyczny przez dwa 
dni wprowadzać nas będzie 
Trio Familijne Myszkal.

W sobotę o godzinie 17.30, 
w prawosławnym soborze  
archikatedralnym przy ulicy 
Zamkowej zaśpiewa zespół 
Widymo.

Zaś w niedzielę na dzie-
dzińcu zamkowym będziemy 
mieli okazję posłuchać i obej-
rzeć występy uczniów sanockiej 
Państwowej Szkoły Muzycznej, 
Duetu Gajda oraz „Kapeli Na 
Dobry Dzień”.

Odbędą się warsztaty ko-
walskie, kulinarne i pracy 
 z drewnem. Dla osób łakną-
cych większej porcji wiedzy na 
temat ikon, Muzeum Histo-
ryczne przygotowało na sobo-
tę w godzinach 15-17 w Sali 
Gobelinowej dwa wykłady: 
Katarzyny Winnickiej – „Iko-
na XV-XIX w., ze zbiorów 
Muzeum Historycznego w Sa-
noku” oraz Jarosława Giemzy 
– „Ikona eparchii przemyskiej 
wczoraj i dziś”. 

ew

Stowarzyszenie „Łączy Nas Sanok” serdecznie zaprasza na 
plenerowy koncert z cyklu „Wieczory Muzyczne nad Sanem”. 
Tym razem będziemy gościć Julkę Milczanowską i Oliwię 
Krokis, które łączy pasja do muzyki. Postanowiły one wystąpić 
przed sanocką publicznością z repertuarem, który obejmuje 
utwory zarówno młodszych, jak i starszych pokoleń sceny  
artystycznej.

Jubileuszowa edycja

Muzyka nad Sanem
Julia Milczanowska i Oliwia Krokis

Podczas tego niezapomniane-
go wieczoru muzycznego bę-
dziecie mieli okazję usłyszeć 
znakomite covery takich arty-
stów, jak Sanah, Dawid Podsia-
dło, Krzysztof Krawczyk czy 
Lady Pank.

Jednak to nie wszystko! 
Chcemy, abyście podczas tego 
wydarzenia mogli też delekto-
wać się wybornymi smakami. 
Dlatego mamy dla Was dobrą 

wiadomość – będziecie mieli 
możliwość skosztowania pysz-
nej kiełbasy z grilla oraz różno-
rodnych napojów.

Zapraszamy serdecznie na 
koncert, który odbędzie się nad 
brzegiem Sanu. Dołączcie do 
nas i razem spędźmy niezapo-
mniany wieczór w rytmach ulu-
bionych utworów. Czekamy na 
Was – zapraszają organizatorzy. 

ew

Symboliczne otwarcie XX Jar-
marku Ikon zostało zaplanowa-
ne w piątek 4 sierpnia o godz. 
20 nad Sanem, gdzie zapłonie 
watra: ogień, który w dawnych 
Karpatach płonął, aby obudzić 
poczucie wspólnoty. W wyda-

ZAADOPTUJ ZWIERZAKA  |  KONTAKT: tel. 695 273 839

Kocurek
Kilka tygodni temu na osiedlu Robotnicza 
pojawił się ten oto kocurek. Niestety jego los 
jest wielu osobom obojętny. Kotek błąka się 
po ulicy. Ewidentnie ktoś się go pozbył. Jest 
oswojony i miziasty. Pragnie kontaktu z czło-
wiekiem, uwielbia głaskanie, lubi dzieci. Czy 
ktoś kojarzy kotka? Prosimy o dom dla tego 
biedaka. Jeśli ktoś postanowi go przygarnąć, 
zapewniamy darmową kastrację.

Maguś 
Mag pomimo ogłoszeń nadal nie znalazł 
domu. Psiak rozgląda się za kochającym opie-
kunem. Piesek ma około 10 tygodni i jest  
ruchliwym, kochającym ludzi, ciekawskim 
dzieciakiem.  Jego mama Figa jest w typie te-
riera. Ona również czeka na wspaniały dom. 
Mag będzie raczej średniej wielkości pieskiem. 
Szukamy mu wspaniałego domu. Nie pozwól-
my mu spędzić najlepszych lat w kojcu. 

U Patryka mukowiscydozę 
zdiagnozowaniu w dniu uro-
dzin. To choroba, która sta-
wia nieustanne wyzwania  
i niewidzialne bariery, z któ-
rymi chłopak musi mierzyć 
się każdego dnia. Ostatnio 
została uruchomiona zbiór-
ka na zakup urządzenia  
Simeox, które pomoże mu  
w walce z chorobą. 

Cel osiągnięty

Patryk zyskał „tlen”

Trzy lata temu stan zdrowia 
Patryka dramatycznie się po-
gorszył. Od tamtej pory ciągle 
przebywa w szpitalu, musi ko-
rzystać z koncentratora tlenu  
i nocnej terapii z użyciem re-

urządzenia. To nie tylko  
narzędzie do walki o moje 
zdrowie, ale też spełnienie 
mojego największego marze-
nia – możliwości normalnego 
oddychania. Każda wpłata, 
niezależnie od jej wielkości, 
przybliża mnie do celu. Wie-
rzę, że razem możemy osią-
gnąć ten cel  – w taki sposób 
zwracał się Patryk z prośbą  
o pomoc do ludzi o wielkich 
sercach. 

W rekordowym czasie uda-
ło się zebrać niezbędne środki 
na zakup urządzenia Simeox 
dla Patryka. Urządzenie już 
tra�ło do chłopaka. Organiza-
torzy zbiórki serdecznie dzię-
kują wszystkim darczyńcom  
i wolontariuszom. To właśnie 
dzięki ich wielkim sercom i za-
angażowaniu udało się tak 
szybko zebrać pieniądze.

dcz

spiratora. Obecnie chłopak 
jest w trakcie kwali�kacji do
przeszczepu płuc – to jego je-
dyna szansa na lepsze życie. 

– Zwracam się do Was  
z prośbą o wsparcie w zakupie 
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Trzy „Drżące ciała” mają możliwość podziwiać Belgowie.  
Mowa tu o tryptyku Sylwestra Stabryły, który tra�ł do 
VLASK Gallery Gent.

Sukcesy sanoczan

Prace Sylwestra 
Stabryły w Belgii

– Może i ja kiedyś dotrę  
tam osobiście… Zapraszam 
wszystkich, którzy będą  
w okolicach, do VLASK Gal-
lery Gent, czyli Galerii Sztuki 
Współczesnej w belgijskim 
Gent. Bardzo interesujące 

W Paryżu od dwudziestu lat odbywa się festiwal, który  
powstał na cześć sławnej artystki Fridy Kahlo. Impreza  
rozwinęła się w latach, w których kino przeszło od prostej 
rozrywki do formy sztuki.

Film o Zdzisławie 
Beksińskim na podium!

Pa Lua, czyli Paulina Wójciak, to muzyczny samouk. Jest autorką wielu tekstów oraz kompo-
zycji, które prezentowała podczas koncertu. Uzbrojona w talenty wokalne oraz umiejętność 
gry na gitarze i ukulele, potra� stworzyć klimat, który przywołuje na myśl najlepsze brzmie-
nia artystów z gatunku indie rocka. 

Galeria o smaku kawy

Muzyczny „Kalejdoskop sztuki”
Jak sama twierdzi, inspiracji 
do tworzenia szuka wśród na-
tury oraz w drugim człowie-
ku. W przeszłości była gita-
rzystką oraz wokalistką 
kobiecego, rockowego zespo-
łu Absurd. 

– Grywałyśmy w Ruderze 
właśnie jako Absurd. Zespół 
składał się z czterech kobiet. 
Na koncerty zapraszał nas 
Marcin „Miły” Milczanowski, 
często organizując nam  
też transport. Dojeżdżaliśmy  
z Uherzec Mineralnych i oko-
lic. Bardzo miło wspominam 
tamte czasy. Od Rudery 
wszystko się zaczęło – opo-
wiadała artystka. 

Paulina jest członkiem ze-
społu Muzyczny Sagan, w któ-
rym gra na ukulele. W Galerii  
o smaku kawy zaprezentowała 
swój solowy, muzyczny projekt 
Pa Lua, przy współpracy z mul-
tiinstrumentalistą i wokalistą 
Michałem Wójciakiem. Pod-
czas koncertu artystka wręcz 
porwała publiczność. Nie oby-
ło się bez bisu i wielu uścisków  
i szczerych gratulacji przyby-
łych gości. Piękny muzyczny 
wieczór! 

Edyta Wilk

miejsce, zacni artyści – zachę-
ca Stabryła.

A my cieszymy się, że 
dzieła sanoczan są popularne 
na świecie. Oczywiście zachę-
camy do odwiedzania galerii. 

ew

Francja

Festiwal zorganizuje pokazy 
w różnych miastach na całym 
świecie. W tym roku w Paryżu 
główną nagrodę zdobył �lm 
o Zdzisławie Beksińskim  
„Z wnętrza”. Obraz jeszcze  
nie doczekał się premiery  
w Sanoku. Reżyser Tomasz 
Szwan zapewnia, że �lm 
będzie można pooglądać na 
przyszłorocznym Podkarpac-
kim Szlaku Filmowym. 

ew 

Dyrektorka Młodzieżowego 
Domu Kultury potra� zachę-
cić każdego do tańca. Byli 
młodsi, starsi, seniorzy.  
Nawet słynny punk „Koza” za-
tańczył kilka kawałków z panią 
Wiesią. Cóż, nawet w glanach  
i spodniach w kratę da się poru-
szać w rytm Zorby!

Potańcówka na świeżym 
powietrzu to strzał w dziesiątkę. 
Walce, rumby czy inne towa-

Wiesława Skorek łączy pokolenia

Pląsy pod 
gołym niebem
Na Placu św. Michała znów odbyła się potańcówka, tym  
razem trwająca niemal trzy godziny. Radosne wydarzenie  
zyskało dużą popularność, a liczba uczestników rosła w mia-
rę upływu czasu. Część osób przyszła, by tylko pooglądać 
pląsy innych, ale wkrótce i widzowie zostali porwani przez 
rytm muzyki i pozytywna energię Wiesławy Skorek. 

Okazuje się, że WERNYHO� jako jedna z dziesięciu grup
została nominowana do „Award for Best New Talent”, czyli 
nagrody przyznawanej najciekawszemu świeżemu odkryciu 
ze sceny folkowej i world music w Europie.

Nominacja dla Wernyhory

Konkurs organizuje UPBEAT 
Platform.

O przyznaniu nagrody 
głównej decydują głosy, które 
możecie państwo oddać pod 
tym linkiem: h�ps://upbe-
atawards.eu/

Każdy z głosujących ma 
szanse wygrać bilety na Tal-
linn Music Week w 2024 r. 

– My natomiast możemy 
wygrać dzięki waszym głosom 
udział w macedońskim festi-
walu PIN MUSIC Conferen-
ce & Showcase oraz możli-
wość nagrania klipu w Paryżu. 
Liczymy na wasze wsparcie! 
– proszą artyści. 

ew

rzyskie tańce sprawiają, że nie 
tylko się ruszamy, ale wyzwalają 
się w nas endor�ny. Miejmy
nadzieję, że pląsy z panią Wie-
sławą wejdą do stałego repertu-
aru sanockich wydarzeń. Może 
gdy zrobi się chłodniej trzeba 
będzie pomyśleć o jakimś zada-
szonym miejscu, ale póki lato, 
korzystajmy z dansingów na 
świeżym powietrzu!

Edyta Wilk

„Award for Best New Talent” 
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Spotkanie z historią zaczęło 
się od wizyty w Izbie Pamięci 
w Baligrodzie, gdzie zgroma-
dzono wiele pamiątek związa-
nych z wydarzeniami, jakie 
miały miejsce na Manyłowej 
w 1915 roku. Opiekun ekspo-
zycji – pani Małgosia, opo-
wiedziała o eksponatach 
znajdujących się w gablotach. 
Grupa z dużym zainteresowa-
niem oglądała pamiątki  
z tamtych czasów: naboje, 
części wyposażenia żołnier-
skiego i zdjęcia. 

Następnie podczas krót-
kiego spaceru po dawnym 
grodzie Balów uczestnicy wy-
cieczki odwiedzili kościół  
w którym św. Jan Paweł II 
odprawiał mszę, jeszcze jako 
Karol Wojtyła. Potem na 
chwilę re�eksji zatrzymaliśmy
się przy pomniku 42 o�ar tra-
gicznie zamordowanych przez 
sotnię UPA 6 sierpnia 1944   
i przy czołgu T34, stojącym 
na baligrodzkim rynku, który 
też ma swoją historię. 

Na koniec zwiedzania wie-
lokulturowej miejscowości 
weszliśmy do XIX-wiecznej 
cerkwi Zaśnięcia Matki Bo-
skiej, która obecnie nie pełni 
już funkcji sakralnych. Dalej 
pojechaliśmy drogą, o której 
tak pisał Aleksander Fredro: 
„Za Baligrodem granica świa-
ta. Wjeżdża się jak w czarne 
gardło, droga i rzeka to jedno  
i to samo, a wokół wznoszą się 
czarne ściany jodeł i smreków”. 
Po jednej stronie mieliśmy 
ciemny Grzebień Baligrodzki, 
a po drugiej wzniesienia  
Wysokiego Działu. To właśnie 
tutaj zimą 1915 roku toczyły 
się zacięte i krwawe boje po-
między wojskami Austro-Wę-
gier a żołnierzami rosyjskimi. 
Mróz, problemy z dostawą 

PTTK Sanok

Jaką historię w sobie chowa Góra Manyłowa 

żywności i co za tym idzie głód, 
a także odniesione rany dzie-
siątkowały żołnierzy obu armii. 

W Dolinie Rabskiego Po-
toku zaczęła się piesza część 
wycieczki. Ścieżka wijąca się 
wśród starych wzniosłych jo-
deł, sękatych jaworów i gru-
bych buków wyprowadziła 
nas na grzbiet góry Manyłowa  
nazywanej również Łysym 
Wierchem (815 m n.p.m). To 
tutaj znajdowało się trudne 
do zdobycia „rosyjskie gniaz-
do”. Po kilku nieudanych pró-
bach zdobycia tej pozycji  
Dowództwo c.k. Dywizji Pie-
choty Landwehry uznało, że 

jedynym sposobem jest akcja 
minerska, którą przeprowa-
dzono przy użyciu około 260 
kg materiału wybuchowego, 
podłożonego w 8-metrowym 
podkopie wykonanym nocą. 
Wybuch, dosłownie „uniósł 
górę w powietrze” i „rosyjskie 
gniazdo” zostało zniszczone.  
Miejsce wybuchu jest dosko-
nale widoczne.  Zmarłych 
grzebano naprędce, w płyt-
kich grobach, okopach i w tak 
zwanej „bratniej mogile”  
w kraterze po wybuchu. 
Obecnie znajduje się tutaj 
cmentarz wojenny ze zbioro-
wymi mogiłami. 

Po zapoznaniu się z histo-
rią i miejscem tych wydarzeń 
wyruszyliśmy w drogę po-
wrotną, zatrzymując się jesz-
cze przy kapliczce „Synarewo” 
nad źródełkiem z cudowną 
wodą, za pomocą której we-
dług podań pewien pastuch 
wyleczył się ze ślepoty. Na 
koniec  było tradycyjne ogni-
sko, przy którym uczestnicy 
upiekli kiełbaski. Nie zabrakło 
również gitary (Marek – dzię-
kujemy) i piosenek rajdo-
wych, śpiewanych przez fan-
tastyczną grupę turystów. 

Jagoda Borek 
i Andrzej Pieszczoch 

W 85. rocznicę słynnego lotu Tadeusza 
Góry odwiedzimy Krainę Szybowców 
koło Sanoka, która cieszy się wielką 
popularnością. Zanim ujrzymy prawie 
całe Bieszczady z Bezmiechowej, zapra-
szam na spacer z górnej części wsi Wuj-
skie na Słonny (668 m n.p.m.) i cieni-

„Góry Słonne, szybowce 
i wspaniałe widoki z Bezmiechowej”

6 sierpnia (wycieczka piesza)

W programie:
• przejazd na trasie: Sanok – Wujskie, 
• przejście piesze na odcinku: Wujskie – Pasmo Gór Słon-
nych – Kamionka 631 m (Szybowisko Politechniki Rze-
szowskiej w Bezmiechowej Górnej),  
• trasa ŚREDNIO-TRUDNA, czas przejścia – ok. 6 godz. 
(15 km), punkty do GOT – 20, 
• w przypadku niesprzyjającej pogody, np. deszczu, program 
alternatywny-krajoznawczy, w tym zwiedzanie zabytków 
oraz najnowszych atrakcji Leska. 
Wpisowe:
•55 zł (dzieci i członkowie), 60 zł (przyszli członkowie). 
Świadczenia:
• transport i ubezpieczenie NNW, 
• bezpłatna usługa przewodnicka – Grażyna Chytła. 
Każdy z uczestników powinien posiadać:
• odpowiedni do wędrówki oraz warunków pogodowych 
strój (nakrycie głowy chroniące przed słońcem, peleryna na 
deszcz) i obuwie turystyczne, 
• wyżywienie, picie, kijki, ochraniacze, parasol, dokument 
tożsamości i drobną sumę pieniędzy. 

Obowiązkowe zapisy w lokalnym biurze Oddziału P�K
(ul. 3 Maja 2) lub pod nr tel. 13 463 21 71 do 4 sierpnia.
Zbiórka uczestników na parkingu pod Kau�andem 
o godz. 8.45. Wyjazd o 9, a powrót do Sanoka ok. 18. 

Organizator zastrzega sobie prawo zmiany trasy wycieczki, 
jej skrócenia lub odwołania wyjazdu w przypadku niesprzy-
jających warunków atmosferycznych lub innych przyczyn 
niezależnych

W NIEDZIELĘ ZA MIASTO
Z PRZEWODNIKIEM P�K

stym szlakiem przez las do szybowiska. Aromaty natury 
wypełnią nasze płuca przy podglądaniu życia wśród drzew  
i krzewów. Wybierzmy się razem na wycieczkę w Góry Słon-
ne – zapraszam serdecznie.

 Przewodnik Grażyna Chytła

Gwiazdy na nieboskłonie to nie 
jedyne gwiazdy, które będziesz 
mógł spotkać w Bieszczadach. 
W świat kosmosu przeniesie 
was Karol Wójcicki – pasjonat 
nocnego nieba, popularyzator 
astronomii, twórca największe-
go w Polsce astronomicznego 
fanpage’a „Z głową w gwiaz-
dach”!  Podczas wydarzenia  
zapewnimy moc wielozmysło-

wych doznań! Będziemy  
obserwować rozgwieżdżone 
niebo i przyrodę Bieszczadów, 
posłuchamy dźwięków kosmo-
su, dotkniemy, a nawet zbudu-
jemy zegary słoneczne. Spraw-
dzimy też, jak to jest być bliżej 
słońca! „Na tropie Gwiazd”  
zostaniecie też zaopatrzeni  
w porządną dawkę astrono-
micznej wiedzy! 

Te doświadczenia zostaną 
dodatkowo spotęgowane pod-
czas niezwykłego astrokoncertu 
w wykonaniu podkarpackich 
artystów, którzy przeniosą Was 
do świata ambientu i elektroniki,  
jak również instrumentów tra-
dycyjnych (jak lira korbowa) 
oraz w przestrzeń dźwięków 
kosmosu w postaci częstotliwo-
ści emitowanych przez poszcze-
gólne planety układu słoneczne-
go. A do tego teksty kultowego 
futurologa Stanisława Lema. 

W programie m.in.: pokazy 
nocnego nieba w Polańczyku, 
pokaz nocnego nieba w Lutowi-
skach, warsztaty nocnej fotogra-
�i krajobrazowej, warsztaty 
budowania modeli zegarów sło-
necznych, słoneczne pokazy 
astronomiczne, pokazy �lmowe
i prelekcje w mobilnym planeta-
rium, warsztat przyrodniczy 
– poszukiwanie tropów zwierząt 
i ich gwiazdozbiorów. 

Bieszczadzkie ciemne niebo 
gwarantuje najlepsze warunki 
do obserwacji gwiazd w Polsce  
i nawet można zobaczyć Drogę 
Mleczną.                                  (mn)

Uczestnicy kolejnej wycieczki z cyklu „W niedzielę za miasto z przewodnikiem P�K”, pro-
wadzonej przez Jagodę Borek i Andrzeja Pieszczocha, poznali ciekawą opowieść, dotyczącą 
„krwawej góry” – Manyłowej. 

Tym razem turyści odkrywali tajemnice góry Manyłowa

„Na tropie gwiazd” – Polańczyk

Otwórz oczy szeroko na kosmos
Marzysz o tym, żeby znaleźć się bliżej gwiazd i dotknąć  
kosmosu?  Koniecznie przyjedź w Bieszczady na kosmiczną 
imprezę „Na tropie gwiazd“, organizowaną przez Podkarpac-
ką Regionalną Organizację Turystyczną, która odbędzie się  
9 września w Polańczyku.

Tor tubingowy ma aż 370 m 
długości. To najdłuższy taki 
tor do summer tubingu na 
świecie. Koszt jednego zjazdu 
to 15 zł, trzech 40 zł (mogą 
korzystać trzy różne osoby). 
Zakres inwestycji obejmował: 
przygotowanie podłoża grun-
towego pod budowę toru po-
przez korytowanie i wypro�-

Wańkowa

Najdłuższy na świecie tor tubingowy 

lowanie, utwardzenie kliń-
cem, wyłożenie geowłókniny; 
budowę toru pontonowego  
o nawierzchni z igelitu z ogra-
nicznikami bocznymi; budo-
wę instalacji zraszającej i od-
prowadzającej nadmiar wody 
(ma zapewnić osiąganie od-
powiedniej prędkości na całej 
długości toru)”. Zakupiono 

również specjalne pontony 
do zjazdu po igelicie, dywan 
hamujący oraz przenośną 
platformę startową. Nieco 
dłużej trzeba poczekać na 
otwarcie tyrolki. Będzie roz-
pięta pomiędzy wierzchoł-
kiem stoku Wańkowej a prze-
ciwległym zboczem, na któ-
rym trwają prace ziemne pod 
stację dolną. Prawdopodob-
nie z nowej atrakcji będziemy 
mogli skorzystać jeszcze  
w sierpniu lub na początku 
września. Tyrolka będzie 
mieć dwie linie o długości 
1350 metrów, liny zaś będą 
zawieszone 50 metrów nad 
ziemią. Zakupiony zostanie 
też niezbędny osprzęt: wózki 
elektryczne (kontrolujące 
płynny przejazd), wyposaże-
nie umożliwiające zjazd tyrol-
ski w pozycji siedzącej  
(30 sztuk) oraz w pozycji ho-
ryzontalnej (15 sztuk). 

Centrum Turystyki Ak-
tywnej i Sportu Bieszczad.ski 
funkcjonuje od nieco ponad 
roku. 

dcz

Od kilkunastu dni amatorzy wrażeń mogą korzystać z naj-
dłuższego na świecie toru tubingowego (pontonowego), któ-
ry powstał w Wańkowej. Tor ma aż 370 metrów długości.  
To kolejna z atrakcji, w jakie w tym roku wzbogaci się Cen-
trum Turystyki Aktywnej i Sportu „Bieszczad.ski”.
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Z DZIEJÓW POŻARNICTWA

Strażacy 
przyfabryczni

Przebieg tego dnia zachował 
się w relacji na łamach „Prze-
glądu Pożarniczego” nr 24/
1926. Uściślając, chodziło  
o sztandar Ochotniczej Straży 
Pożarnej fabryki wagonów, no-
szącej wówczas nazwę „Polskie 
Fabryki Maszyn i Wagonów – 
L. Zieleniewski w Krakowie, 
Lwowie i Sanoku S.A., Fabryka 
Sanocka”. Zakładowa OSP nio-
sła doraźną pomoc przy poża-
rach w samym Sanoku, jak 
również w okolicy.

Jeszcze pod zaborem au-
striackim w 1897 r. Kazimierz 
Lipiński, czyli kierujący spółką 
o nazwie „Pierwsze Galicyjskie 
Towarzystwo Akcyjne Budowy 
Wagonów i Maszyn”, urucho-
mił fabryczną ochotniczą straż 
pożarną. Trzy lata później ów 
syn założyciela tego zakładu 
pożegnał się z przedsiębior-
stwem stanowiącym jego ojco-
wiznę.

Niedługo po sformowaniu 
fabryczna OSP okazała się jed-
ną z liczniejszych w całej Gali-
cji, mając w składzie 45 człon-
ków. Na początku XX wieku jej 
naczelnikiem, sekretarzem i in-
struktorem w jednej osobie był 
Władysław Sygnarski. Ten  
nauczyciel i wielowymiarowy 
działacz społeczny jednocze-
śnie pełnił funkcję zastępcy na-
czelnika rady zawiadowczej 
Związku Okręgowego nr V  
w Sanoku Krajowego Związku 
Ochotniczych Straży Pożar-
nych w Królestwie Galicji  
i Lodomerii.

Warto wspomnieć, że od 
1904 r. w fabryce produkowa-
no sikawki; niemal 700 egzem-
plarzy przez około 10 lat. Po 
zakończeniu I wojny światowej 
jednostka strażacka została re-
aktywowana w 1923 r., a preze-
sem został naczelnik warszta-
tów Adam Marian Bratro. Był 
on wychowankiem Zakładu 
Sierot i Ubogich w Drohowy-
żu, pracując Posadzie Olchow-
skiej zajmował stanowisko we-
rkmistrza, a pod koniec lat 20. 
uchodził za najstarszego pra-
cownika fabryki.

Człowiek ten poza działal-
nością zawodową w naszym 
mieście poświęcał się wielora-
kiej służbie społecznej, m.in.  
w ramach Towarzystwa Gim-
nastycznego „Sokół”, Czytelni 
Chrześcijańskiej „Ogniwo”, 
Bursy Jubileuszowej czy Towa-
rzystwa Kółek Rolniczych. 
Podczas ww. wojny należał do 
Powiatowego Komitetu Naro-

dowego oraz organizował wer-
bunek żołnierzy do Legionów 
Polskich. Z żoną Emilią miał 
pięciu synów, z których trzech 
służyło w wojsku, a dwóch  
z nich oddało życie za Ojczy-
znę: Jan (pułkownik Wojska 
Polskiego), Tadeusz (legionista 
poległy w bitwie pod Kuklami), 
Adam Antoni (śmiertelnie 
ranny w wojnie z bolszewika-
mi) oraz zmarli w dzieciństwie 
Aleksander i Kazimierz.

Drugim z kierujących fa-
bryczną OSP był Miron Kusz-
czak, pełniący funkcję naczel-
nika Korpusu. Był synem 
Franciszka (urzędnik szpitala  
w Sanoku, radny, kontroler kasy 
miejskiej, wszechstronny dzia-
łacz społeczny, w tym aktywista 
ochotniczych straży pożarnych). 
W 1928 r. został zastępcą ojca, 
piastującego posadę naczelnika 
powiatu OSP, od 1929 r. był 
powiatowym instruktorem po-
żarnictwa, potem też naczelni-
kiem Okręgu V Małopolskiego 
Związku Straży Pożarnych oraz 
naczelnikiem Przemysłowej 
Straży Pożarnej „Sanowag”  
i Podhalańskiej OSP Sanok.  
W 1941 r. poniósł śmierć  
w KL Auschwitz.

Uroczystość poświęcenia 
sztandaru fabrycznej OSP od-
była się w niedzielę 11 lipca 
1926 r. Mimo niesprzyjającej 
pogody przybyły m.in. liczne 
delegacje władz oraz oddziały 
straży z własnymi sztandarami. 
Zbiórka nastąpiła przed zakła-
dem, po czym złożono raport 
Delegatowi Małopolskiego 
Związku Straży Pożarnych we 
Lwowie, starszemu instrukto-
rowi Mamertowi Kukczykajti-
sowi. Następnie wszyscy ruszy-
li w pochodzie, na czele którego 
kroczyła muzyka wojskowa  
2 psp, a przemarsz zamykały 
tabory połączonych straży:  
fabrycznej i OSP miasta Sa-
noka.

Po dotarciu do kościoła pa-
ra�alnego oprawiono mszę św.,
a potem ks. proboszcz Franci-
szek Salezy Matwijkiewicz 
konsekrował sztandar, przed 
którym de�lowały oddziały 
i przedstawiciele władz. Później 
uczestnicy udali się do sali „So-
koła”, a tam tradycyjnie wbijano 
gwoździe w drzewiec chorą-
gwi. W dalszej kolejności Kuk-
czykajtis dokonał zaprzysięże-
nia całego oddziału oraz deko-
rował wybrańców odznaką  
„Za wysługę lat”. Wyróżnieni 
zostali M. Kuszczak, zastępca 

tegoż – Kurpielski, trębacz Jan 
Słowik, st. str. Michał Kos, str. 
Antoni Tebinka i komendant 
Oddziału I Adolf Michenka.

Kolejnym punktem pro-
gramu był pokaz zademonstro-
wany tuż obok, bo na dziedziń-
cu Państwowego Gimnazjum 
im. Królowej Zo�i. Pod kierun-
kiem M. Kuszczaka przepro-
wadzono ćwiczenia szkolne  
i taktyczne Korpusu fabryki  
i Straży miasta Sanoka. Zwra-
cano wówczas uwagę na „kar-
ność, sprawność i znajomość 
fachową”, a pod wrażeniem 
prezentowanych umiejętności 
byli zarówno członkowie przy-
byłych oddziałów jako widzo-
wie, jak też publiczność.

Zwieńczeniem uroczystego 
dnia był obiad w gmachu „So-
koła”, gdy do stołu zasiedli m.in. 
starosta Stanisław Michałow-
ski, dyrektor z fabryki wagonów 
inż. Antoni Urbanik, naczelnik 
warsztatów A. Bratro, nadko-
misarz policji W. Kellar, pod-
pułkownik WP Józef Kępski, 
przedstawiciel Krakowskiego 
Towarzystwa Ubezpieczeń 
Strzelecki, były naczelnik 
Okręgu Sanockiego OSP  
F. Kuszczak, delegat Kukczy-
kajtis i członkowie oddziałów 
straży pożarnych: PKP ze Stry-
ja, Zagórza i Przemyśla oraz 
OSP z Olchowiec, Rymanowa 
i Sanoka. Wieczorem w tym 
samym miejscu zorganizowano 
zabawę taneczną. 

Około roku 1926 w sanoc-
kiej fabryce produkowano 
głównie wagony o różnym 
przeznaczeniu, rocznie wytwa-
rzając około 280 osobowych  
i 300 towarowych. Zatrudnie-
nie sięgało 1500 pracowników. 
Generalnym dyrektorem spół-
ki w latach 1919-1927 był  
Antoni Lewalski (równolegle 
konsul Austrii w Krakowie),  
a dyrektorami fabryki byli 
wspomniany A. Urbanik  
i Franciszek Peterek. Przez dwa 
kolejne lata to inż. Ludwik  
Dyduch zawiadywał zakładem,  
w wyniku fuzji od 1928 r. no-
szącym nazwę „Zjednoczone 
Fabryki Maszyn, Kotłów i Wa-
gonów – L. Zieleniewski i Fit-
zner-Gamper, Spółka Akcyjna, 
Fabryka Sanocka”. 

Po nim przez 15 lat od 
1929 do 1944 r. posadę dyrek-
tora naczelnego sprawował 
pochodzący z Gumien na Ślą-
sku Cieszyńskim inż. Karol 
Górniak. Jego rządy przypadły 
na ostatnią dekadę niepodle-

głej II Rzeczypospolitej, jak  
i pięć lat okupacji niemieckiej. 
W wielu wspomnieniach, 
m.in. Leopolda Prokopskiego 
oraz Filipa Schneidera, Wła-
dysława Pruchniaka i Mieczy-
sława Granatowskiego, jawi 
się on jako zarządca godny 
pełnionej funkcji, zatroskany 
o los infrastruktury zakładu, 
pracowników i OSP, a podczas 
wojny z narażeniem własnej 
osoby sprzyjający nie tylko 
egzystencji swojej �rmy i lu-
dzi, ale też działalności kon-
spiracyjnej Związku Walki 
Zbrojnej i Armii Krajowej.

Dyrektor Górniak został 
uwieczniony na zachowanej 
fotogra�i, którą wykonano
podczas obchodów Święta 
Morza latem 1933 r. nad Sa-
nem w Sanoku. W białym 
stroju pozuje w otoczeniu ca-
łego oddziału Podhalańskiej 
Przemysłowej Straży Pożarnej 
L. Zieleniewski. Obok niego 
stoją główne persony Straży: 
po prawej Wiktor Radwan-
-Paszkiewicz (prezes w latach 
1929-1939), a po lewej Jan 
Weidl (naczelnik w latach 
1929-1949). W tle widoczna 
jest zacumowana u brzegu 
rzeki udekorowana łódź PPSP 
L. Zieleniewski, nosząca imię 
„Strażak”.

Rok wcześniej, dnia  
4 września 1932 r. uroczyście 
obchodzono jubileusz 60-le-
cia, wówczas już Podhalańskiej 
Ochotniczej Straży Pożarnej 
miasta Sanoku, której działal-
ność zainicjowano po klęsce 
pożarów z 1872 r. Celebrę  
połączono ze zjazdem jedno-
stek OSP powiatu sanockiego 
oraz poświęceniem sikawki 
motorowej. Wbijano również 
gwoździe do tarczy pamiątko-
wej, która zachowała się do 
współczesności.

Natomiast w dniu 6 czerw-
ca 1937 r. staraniem Stowarzy-
szenia Przemysłowej Straży 
Pożarnej odbyły się uroczy-
stości 40 lat od założenia za-
kładowej jednostki gaśniczej. 
W tym samym roku w ramach 
prac nad podniesieniem stanu 
obrony przeciwpożarowej na 
terenie województwa lwow-
skiego wykonano autopogo-
towie dla miasta Sanoka.

Dziękuję panu Adamowi 
Nędzy za zainteresowanie 
wątkiem z artykułu. Niektóre 
ustalenia pochodzą z opraco-
wania Stanisława Dydka.

Piotr Paszkiewicz

W numerze TS 28/2023 omówiono poświęcenie sztandaru  
2 pułku Strzelców Podhalańskich w Sanoku w dniu 15 lipca 
1923 r. Okazuje się, że trzy lata później miało miejsce analo-
giczne wydarzenie, aczkolwiek dotyczące innej służby mun-
durowej, a mianowicie straży pożarnej.

Opis fotogra�i:
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1. Przemysłowa Straż Pożarna L. Zieleniewski podczas Święta Morza w 1933 r.
2. Sztab OSP Fabryki Wagonów w Sanoku wraz z nowopoświęconym sztandarem w 1926 r. 
3. Ćwiczenia taktyczne w 1926 r. przeprowadzone na budynku fabryki. 

4. Miron Kuszczak: z lewej jako naczelnik OSP Fabryki Wagonów w Sanoku (ok. 
1926), z prawej jako więzień KL Auschwitz (1941).
5. Przemarsz ul. Kościuszki podczas jubileuszu w 1932 r.
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  „DODATEK FOTOGRAFICZNY DO ILUSTROWANEGO KURYERA CODZIENNEGO” NR 260/1932, SYGN. 1-P-3597



4 sierpnia 2023 r.| Z REGIONU |10

w sprawie ponownego wyłożenia do publicznego wglądu projektu miejscowego planu zagospo-
darowania przestrzennego terenu położonego w dzielnicy Olchowce m. Sanoka, o nazwie 
„CHROBREGO-V” 

Na podstawie art. 17 pkt 9 i pkt 11 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym (t.j. Dz. U. z 2023 r., poz. 977) oraz uchwały nr XLVII/440/21 Rady Miasta Sanoka z dnia  
28 października 2021 r. o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania prze-
strzennego zawiadamiam o ponownym wyłożeniu do publicznego wglądu projektu miejscowego  
planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego w dzielnicy Olchowce m. Sanoka, o na-
zwie „CHROBREGO-V”, wraz z prognozą oddziaływania na środowisko w dniach od 14 sierpnia 2023 r. do  
12 września 2023 r. w siedzibie Urzędu Miasta w Sanoku, 38-500 Sanok, ul. Rynek 1, pokój nr 50 w godzi-
nach od 8.00 do 14.00 oraz na stronie internetowej Urzędu Miasta w Sanoku w Biuletynie Informacji 
Publicznej pod adresem: https://bip.um.sanok.pl/?c=mdTresc-cmPokazTresc-2297-12762

Dyskusja publiczna nad rozwiązaniami przyjętymi w ww. projekcie miejscowego planu zagospoda-
rowania przestrzennego odbędzie się w dniu 21 sierpnia 2023 r. w siedzibie Urzędu Miasta Sanoka,  
ul. Rynek 1, 38-500 Sanok, w sali Herbowej  o godz. 16.00  .

Zgodnie z art. 18 ust. 1 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, każdy, kto kwe-
stionuje ustalenia przyjęte w ww. projekcie planu miejscowego, może wnieść uwagi.

Uwagi należy składać do Burmistrza Miasta Sanoka na piśmie w formie papierowej w siedzibie Urzę-
du Miasta w Sanoku, ul. Rynek 1, 38-500 Sanok, lub przesłać na podany adres lub w formie elektronicz-
nej, w tym za pomocą środków komunikacji elektronicznej: poprzez platformę usług administracji pu-
blicznej ePUAP lub za pomocą poczty elektronicznej na adres e-mail: wgp@um.sanok.pl z podaniem 
imienia i nazwiska lub nazwy jednostki organizacyjnej oraz adresu zamieszkania albo siedziby, oznacze-
nia nieruchomości, której uwaga dotyczy, w nieprzekraczalnym terminie do dnia 26 września 2023 r.

Ponadto na podstawie art. 39 ust. 1, art. 46 ust. 1 pkt 1, art. 54 ust. 2 i ust. 3 ustawy z dnia 3 paździer-
nika 2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie 
środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko (t.j. Dz. U. z 2023 r., poz. 1094 z późn. zm.)  
w okresie wyłożenia do publicznego wglądu zapewnia się możliwość udziału społeczeństwa w postę-
powaniu w ramach strategicznej oceny oddziaływania na środowisko skutków realizacji projektu  
ww. planu miejscowego wraz z prognozą oddziaływania na środowisko, z możliwością zapoznania się  
z niezbędną dokumentacją sprawy, w miejscu i terminach podanych powyżej. 

Dane o dokumentach stanowiących dokumentację sprawy zostały zamieszczone w publicznie do-
stępnym wykazie danych o dokumentach zawierających informacje o środowisku i jego ochronie,  
o którym mowa w art. 21 ust. 1 ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu informacji o środo-
wisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na 
środowisko (t.j. Dz. U. z 2023 r.. poz. 1094 z późn. zm.). Zainteresowani mogą składać wnioski i uwagi  
w postępowaniu dotyczącym strategicznej oceny oddziaływania na środowisko w terminie do dnia  
26 września 2023 r.:

- w formie pisemnej lub ustnie do protokołu w siedzibie Urzędu Miasta w Sanoku, ul. Rynek 1,  
38-500 Sanok,

- za pomocą środków komunikacji elektronicznej bez konieczności opatrywania ich kwalifikowa-
nym podpisem elektronicznym na adres e-mail: wgp@um.sanok.pl

Organem właściwym do rozpatrzenia uwag jest Burmistrz Miasta Sanoka.
Burmistrz Miasta Sanoka Tomasz Matuszewski       

 

DYŻURY 
W RADZIE MIASTA

10 sierpnia 2023 r. pokój nr 67 
dyżur pełni radny
Roman Babiak

w godz. 17.00–18.00

7 sierpnia 2023 r. pokój nr 67
dyżur pełni przewodniczący

Andrzej Romaniak
w godz. 16.00–17.00

LOKALE / NIERUCHOMOŚCI
Kupię■Działkę przy rzece Osława, 
tel. 602 476 137

Posiadam do wynajęcia■Mieszkanie 62 m2, 4 pokoje, 
przy ul. Robotniczej 21, od 
września, tel. 579 555 073, ku-
baz2002@interia.pl■Uczniom, dwa pokoje plus 
kuchnia i łazienka, w Sanoku przy 
ul. Traugutta, tel. 536 526 702■Dwa pokoje, kuchnia, łazien-
ka, dom prywatny, centralne 
ogrzewanie, osobne wejście, 
na parterze, tel. 798 242 770

AUTO-MOTO
Kupię■Auta za gotówkę, tel. 600 033 
733

USŁUGI■Moskitiery, rolety, tel. 600 297 
210■Profesjonalny, niewidomy 
masażysta z długoletnim sta-
żem, tel. 573 432 956

KOREPETYCJE■Chcesz pokochać język an-
gielski – zadzwoń 514 061 
377

OGŁOSZENIE BURMISTRZA MIASTA SANOKA Klauzula informacyjna przy procedowaniu miejscowych planów 
zagospodarowania przestrzennego.  

Przy podejmowaniu czynności związanych z: 
1) wyłożeniem projektu planu do publicznego wglądu i organizowaniu dyskusji 
publicznej zgodnie z art. 17 pkt 9 w ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowa-
niu i zagospodarowaniu przestrzennym (t.j. Dz. U. z 2023 r., poz. 977) zwanej 
dalej ustawą,
2) wnoszeniem uwag do projektu planu, zgodnie z art. 17 pkt 11 ustawy, 
3) rozpatrywaniem uwag zgodnie z art. 17 pkt 12 ustawy,  
4) wprowadzaniu zmian do projektu planu miejscowego wynikających z roz-
patrzenia uwag zgodnie z art. 17 pkt 13 ustawy,  
5) przedstawianiem radzie miasta projekt planu miejscowego wraz z listą nie-
uwzględnionych uwag zgodnie z art. 17 pkt 14 ustawy,  
obowiązują zasady przedstawione poniżej:  
Zgodnie z art. 13 ust. 1 i ust. 2 rozporządzenia Parlamentu Europejskiego  
i Rady (UE) 2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 r. w sprawie ochrony osób fizycz-
nych w związku z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie swobodne-
go przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE (ogólnego 
rozporządzenia o ochronie danych), Dz.Urz.UE L 119 z 04.05.2016, s. 1, z późn. 
zm., informujemy, że: 
1. Administratorem Pani/Pana danych osobowych uzyskanych w celu realizacji 
procedury sporządzenia studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowa-
nia przestrzennego miasta Sanoka na podstawie ustawy   z dnia 27 marca 2003 
r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym jest Burmistrza Miasta  
Sanoka z siedzibą w Sanoku, Rynek 1, 38-500 Sanok, e-mail: umsanok@um.
sanok.pl. 
2. Burmistrz Miasta Sanoka wyznaczył inspektora ochrony danych, e-mail:  
iod@um.sanok.pl. 
3. Pani/ Pana dane osobowe przetwarzane będą w celu realizacji czynności  
o których mowa w art. 17 pkt 4, 9 i 12-14 oraz art. 17 pkt 1 i 11 ustawy z dnia  
27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (t.j. Dz. U.  
z 2022 r. poz. 503, z późn. zm.) oraz zgodnie z art. 6 ust. 1 lit. c RODO.  
4. Odbiorcą Pana danych może być/ będzie projektant sporządzający projekt 
uchwały na podstawie stosownej umowy.  
5. Pani/Pana dane osobowe nie będą przekazywane do państwa trzeciego ani 
organizacji międzynarodowej.  
6. Pani/Pana dane osobowe będą przechowywane bezterminowo jako war-
tość archiwalna. 
7. Posiada Pani/Pan prawo do żądania od administratora dostępu do swoich 
danych osobowych i ich sprostowania.  
8. Ma Pani/Pan prawo wniesienia skargi do organu nadzorczego, którym w Pol-
sce jest: Prezes Urzędu Ochrony Danych Osobowych, adres siedziby: ul. Stawki 
2, 00-193 Warszawa, gdy uzna Pani/Pan, że przetwarzanie Pani/Pana danych 
osobowych narusza przepisy rozporządzenia wskazanego na wstępie.  
9. Podanie przez Panią/Pana danych osobowych jest wymogiem ustawowym.  
10. Decyzje podejmowane wobec Pani/ Pana i Pani/Pana danych osobowych 
nie będą podejmowanie w sposób zautomatyzowany, w tym nie zastosujemy 
wobec nich profilowania.

W przypadku zebrania danych nie od osoby której dotyczą, przysługuje prawo 
informacji o źródle danych, jeśli nie wpływa to na ochronę praw i wolności 
osoby od której dane pozyskano. 

Gości i jubilatów przywitali 
Mariusz Bałaban, wójt Gminy 
Besko oraz Jan Jaślar, prezes 
OSP w Besku, radny Powiatu 
Sanockiego. Podczas uroczy-
stości wręczono odznaczenia 
i medale dla zasłużonych stra-
żaków i osób. Obchody 
uświetnił występ Mażoretek 
SUNSHINE Besko oraz Ze-
społu Muzyczno-Obrzędo-
wego Pakoszowianie. Zwień-
czeniem była zabawa taneczna 
z Zespołem Muzycznym 
SANTANOS. 

– 130-lecie jednostki to 
świadectwo dobrze funkcjo-
nującej organizacji społecz-
nej, skupiającej ludzi goto-
wych nieść pomoc innym 
oraz pełniącej znaczącą rolę  
w życiu lokalnej społeczności. 
Życzę wszystkim Druhom  
i Druhnom dalszego niesłab-
nącego zapału do pełnienia 
tej roli oraz kolejnych wspa-
niałych jubileuszy. Życzę bez-
piecznej służby, zawsze szczę-
śliwych powrotów, a także 
zdrowia, szczęścia i pomyśl-
ności w życiu osobistym –  
powiedział starosta Stanisław 
Chęć.

Jednostka Ochotniczej 
Straży Pożarnej w Besku  
powstała w 1893 r. W 1899 r. 
do beskiej drużyny straży po-

Powiat Sanocki

OSP w Besku obchodziła 130-lecie
To już 130 lat, odkąd w Besku istnieje Ochotnicza Straż Pożarna. Z tej okazji odbyły się  
uroczystości jubileuszowe. Rozpoczęły się mszą świętą odprawioną w intencji strażaków,  
po której nastąpił przemarsz ulicami Beska pod remizę.

W Cisnej upamiętniono o�ary wypadku lotniczego, w którym
przed 32 laty zginęło 10 osób związanych z Policją.

Służby mundurowe

Pamięć o katastrofie w Bieszczadach

Do głośnego przed laty zda-
rzenia doszło 10 stycznia 
1991 r. w trakcie realizacji 
odcinka telewizyjnego „Ma-
gazynu Kryminalnego 997”. 
Wykorzystywany do �lmo-
wania tego programu śmigło-
wiec policyjny spadł na zie-
mię, w wyniku czego śmierć 
ponieśli policjanci, żołnierze-
-piloci i pracownik Policji.

Mimo że do tragedii do-
szło zimą, coroczne obchody  

żarnej należało 18 strażaków. 
Od początku istnienia jed-
nostka dynamicznie się roz-
wijała, jednocześnie pełniąc 
w środowisku funkcję pro�-
laktyczno-ochronną i społecz-
no-kulturotwórczą.  Obecnie 
jednostka OSP KSRG Besko 
liczy 106 aktywnych człon-
ków, z czego do działań  
ratowniczych uprawnionych 
jest 42 strażaków. W ramach 
struktury funkcjonują chło-
pięca i dziewczęca młodzie-
żowa drużyna pożarnicza. 
Ponadto w szeregach OSP 
Besko zrzeszonych jest 24 

członków honorowych. Jed-
nostka OSP Besko, jak przez 
cały miniony wiek tak i obec-
nie, jest aktywna w środowi-
sku. U jej boku od ponad  
70 lat funkcjonuje Orkiestra 
Dęta, wraz z którą od ponad 
10 lat występują trzy grupy 
mażoretek. Druhowie straża-
cy nieprzerwanie od ponad 
wieku ryzykują swoje zdrowie 
i życie, by nieść pomoc bliź-
nim w myśl odwiecznego 
strażackiego mo�a „Bogu na
chwałę – Ludziom na ratu-
nek”. 

dcz

z pocztem sztandarowym, 
składając wieniec przy po-
mniku o�ar wypadku. Obecni
byli też członkowie Zarządu 
Głównego ZWiRWP – Bole-
sław Wolanin i Adam Siecz-
kowski.

Na zakończenie sygnalista 
Tadeusz Sieczkowski odegrał 
sygnał „Śpij kolego”. Następ-
nie działacze organizacji udali 
się na miejscowy cmentarz  
i złożyli znicz pamięci na gro-
bach Polaków poległych  
w latach 1939-1945.

Piotr Paszkiewicz

organizowane są latem,  
w dniach bliskich Święta Poli-
cji (24 lipca). Przed kilkoma 
laty zmieniono trasę czerwo-
nego szlaku, by turyści mogli 
odwiedzić obelisk w miejscu 
katastrofy. 

W uroczystościach uczest-
niczyła sanocka delegacja 
Związku Weteranów i Rezer-
wistów Wojska Polskiego 
Podkarpacki Oddział Woje-
wódzki, która przybyła  
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 Uroczystości jubileuszowe OSP w Besku
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OBWIESZCZENIE WÓJTA GMINY SOLINA
z dnia 04 sierpnia 2023r.

o wyłożeniu do publicznego wglądu projektu Zmiany Studium Uwarunkowań i Kierunków 
Zagospodarowania Przestrzennego, Nr I/2021, w Gminie Solina.

Na podstawie art. 11 pkt 7 i pkt 8 ustawy z dnia 27 marca 2003r., o planowaniu i zagospoda-
rowaniu przestrzennym (j.t. Dz. U. z 2023r., poz. 977), art. 29 ustawy z dnia 3 października 2008r., 
o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie  
środowiska oraz ocenach oddziaływania na środowisko (j.t. Dz. U. z 2023r., poz. 1094 z późn. zm.) 
oraz uchwały Nr LX/409/21 Rady Gminy Solina z dnia 28 lipca 2021r., w sprawie przystąpienia  
do sporządzenia Zmiany Studium Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego, 
Nr I/2021 w Gminie Solina,

 
Zawiadamiam

o wyłożeniu do publicznego wglądu projektu Zmiany Studium Uwarunkowań i Kierunków 
Zagospodarowania Przestrzennego Nr I/2021 w Gminie Solina oraz Prognozy oddziaływania  
na środowisko, w dniach od 11 września 2023r., do 03 października 2023r., w Urzędzie Gminy 
Solina z/s w Polańczyku ul. Wiejska 2, 38-610 Polańczyk, pokój nr 21, II piętro, w godzinach pracy 
Urzędu.

Dyskusja publiczna nad przyjętymi rozwiązaniami w projekcie Zmiany Studium Nr I/2021, 
odbędzie się w dniu 03 października 2023r., w siedzibie Urzędu Gminy Solina, 38-610 Polańczyk, 
ul. Wiejska 2, pokój nr 21, II piętro, o godzinie 10.00

 Zgodnie z art. 11 pkt 11 ustawy z dnia 27 marca 2003r., o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym, każdy kto kwestionuje ustalenia przyjęte w projekcie Zmiany Studium Nr I/2021, 
w Gminie Solina, może wnieść uwagi. Uwagi należy składać na piśmie do Wójta Gminy Solina  
z podaniem imienia i nazwiska lub nazwy jednostki organizacyjnej i adresu, oznaczenia nieru-
chomości, której dotyczy uwaga, w nieprzekraczalnym terminie do 25 października 2023r.

Na podstawie art. 29, art. 39 ust. 1, art. 46 pkt 1, art. 54 ust. 2 i ust. 3 ustawy z dnia 3 paździer-
nika 2008r., o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa  
w ochronie środowiska oraz ocenach oddziaływania na środowisko (j.t. Dz. U.

z 2023r., poz. 1094 z późn. zm.) informuję, że w wyżej wymienionych terminach i miejscach 
wyłożenia projektu Zmiany Studium Nr I/2021, w Gminie Solina do publicznego wglądu, można 
zapoznać się także z niezbędną dokumentacją sprawy, w tym z: 

• w/w projektem Zmiany Studium Nr I/2021, w Gminie Solina,
•  Prognozą oddziaływania na środowisko,
•  Opracowaniem ekofizjograficznym podstawowym,
•  stanowiskami organów, w tym wnioskami, uzgodnieniami i opiniami instytucji i organów 

właściwych do opiniowania i uzgadniania projektu Zmiany Studium Nr I/2021,  
w Gminie Solina, 

Dane o wyżej wymienionych dokumentach stanowiących dokumentację sprawy, zostały  
zamieszczone w publicznie dostępnym wykazie danych o dokumentach zawierających informa-
cje o środowisku i jego ochronie, o którym mowa w art. 21 ust. 1 ustawy z dnia 3 października 
2008r., o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochro-
nie środowiska oraz ocenach oddziaływania na środowisko (j.t. Dz. U.z 2023r., poz. 1094 z późn. zm.). 

Zainteresowani mogą składać wnioski i uwagi w postępowaniu dotyczącym strategicznej oce-
ny oddziaływania na środowisko terminie do 25 pażdziernika 2023r., na piśmie do Wójta Gminy 
Solina, 38-610 Polańczyk ul. Wiejska 2, lub w postaci elektronicznej na adres: urzad@esolina.pl 

Jako wniesione na piśmie uznaje się również uwagi wniesione w formie elektronicznej:
1) opatrzone bezpiecznym podpisem elektronicznym weryfikowanym przy pomocy ważne-
go kwalifikowanego certyfikatu w rozumieniu ustawy z dnia 5 września 2016 r., o usługach
zaufania oraz identyfikacji elektronicznej (j.t. Dz. U. z 2020r., poz. 1173 z późn. zm.) lub,
2) opatrzone podpisem potwierdzonym profilem zaufanym ePUAP w rozumieniu przepisów
ustawy z dnia 17 lutego 2005r., o informatyzacji działalności podmiotów realizujących zada-
nia publiczne (j.t. Dz. U. z 2021r., poz. 670 z późn. zm.) lub,
3) za pomocą elektronicznej skrzynki podawczej w rozumieniu przepisów ustawy
z dnia 17 lutego 2005r., o informatyzacji działalności podmiotów realizujących zadania  
publiczne (j.t. Dz. U. z 2021r., poz. 670 z późn. zm.) lub,
4) ustnie do protokołu.

Organem właściwym do rozpatrzenia uwag i wniosków jest Wójt Gminy Solina

Wójt Gminy Solina Adam Piątkowski

Klauzula informacyjna na podstawie art. 17a, pkt 2 ustawy z dnia 27 marca 2003r. o planowaniu  
i zagospodarowaniu przestrzennym (j.t. Dz. U. z 2023r., poz. 977) informuję że:

1. Administratorem Pani/Pana danych osobowych jest Wójt Gminy Solina ul. Wiejska 2, 38-610 Polańczyk
2. Administrator wyznaczył Inspektora Ochrony Danych, z którym można się skontaktować poprzez adres 
poczty elektronicznej urzad@esolina.pl lub pisemnie na adres siedziby Administratora z dopiskiem IDO.
3. Pani/Pana dane osobowe przetwarzane będą w celu ustalenia rozpatrzenia wniosku dotyczącego prze-
znaczenia nieruchomości w studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gmi-
ny, zgodnie z art. 6 ust. 1 lit. c RODO.
4. W związku z przetwarzaniem danych w celu wskazanym powyżej Pani/Pana dane osobowe mogą być 
udostępniane innym odbiorcom. Odbiorcami Pani/Pana danych mogą być: zespół urbanistyczny opraco-
wujący zmianę studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania gminy, organy opiniujące 
i uzgadniające projekt zmiany studium, komisja urbanistyczno-architektoniczna, Radni Gminy Solina,  
Wojewoda Podkarpacki.
5. Pani/Pana dane osobowe będą przetwarzane przez okres niezbędny do realizacji wskazanego w pkt 3 
celu przetwarzania.
6. Pani/Pana dane osobowe będą przechowywane przez okres wykonania czynności i odbioru dokumen-
tów oraz zgodnie z ustawą z dnia 14 lipca 1983r. o narodowym zasobie archiwalnym i archiwach oraz 
rozporządzeniem Prezesa Rady Ministrów z dnia 18 stycznia 2011r. w sprawie instrukcji kancelaryjnej, 
jednolitych rzeczowych wykazów akt oraz instrukcji w sprawie organizacji i zakresu działania archiwów 
zakładowych.
7. Posiada Pani/Pan prawo dostępu do treści swoich danych oraz prawo ich sprostowania, usunięcia, ogra-
niczenia przetwarzania, prawo do przenoszenia danych, prawo wniesienia sprzeciwu. W przypadku,  
w którym przetwarzanie Pani/Pana danych odbywa się na podstawie zgody przysługuje Pani/Panu prawo 
do cofnięcia zgody w dowolnym momencie, bez wpływu na zgodność z prawem przetwarzania, którego 
dokonano na podstawie zgody przed jej cofnięciem.
8. Ma Pani/Pan prawo wniesienia skargi do Prezesa Urzędu Ochrony Danych Osobowych gdy uzna Pani/
Pan, iż przetwarzanie danych osobowych Pani/Pana dotyczących narusza przepisy RODO.
9. Podanie przez Panią/Pana danych osobowych jest warunkiem prowadzenia sprawy w Gminie Solina. 
Podanie danych wynika z przepisów prawa, tj. z ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym 
oraz innych ustaw dziedzinowych.
10. Pani/Pana dane osobowe nie są przetwarzane w sposób zautomatyzowany oraz nie podlegają profi-
lowaniu.

OBWIESZCZENIE 
WÓJTA GMINY SOLINA

z dnia 04 sierpnia 2023r.

o wyłożeniu do publicznego wglądu projektu zmiany Miejscowego Planu Zagospodarowa-
nia Przestrzennego Uzdrowisko Polańczyk, Nr 1/2021 w Gminie Solina  

Na podstawie art. 17 pkt 9, pkt 11 i pkt 12 ustawy z dnia 27 marca 2003r. o planowaniu i zago-
spodarowaniu przestrzennym (j.t. Dz. U. z 2023r., poz. 977), art. 29 ustawy z dnia 3 października 
2008r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochro-
nie środowiska oraz ocenach oddziaływania na środowisko (j.t. Dz. U. z 2023r., poz. 1094 z późn. 
zm.) oraz uchwały Nr XXXVIII/395/21 Rady Gminy Solina z dnia 16 czerwca 2021r.

 
Zawiadamiam

o wyłożeniu do publicznego wglądu projektu zmiany Miejscowego Planu Zagospodarowa-
nia Przestrzennego Uzdrowisko Polańczyk, Nr 1/2021 w Gminie Solina oraz Prognozy oddziały-
wania na środowisko, w dniach od 11 września 2023r. do 02 października 2023r., w Urzędzie Gmi-
ny Solina ul. Wiejska 2, 38-610 Polańczyk, pokój nr 21, II piętro, w godzinach pracy Urzędu.

Dyskusja publiczna nad przyjętymi rozwiązaniami w projekcie zmiany Miejscowego Planu 
Zagospodarowania Przestrzennego Uzdrowisko Polańczyk, Nr 2/2021 w Gminie Solina, odbędzie 
się w dniu 02 października 2023r., w siedzibie Urzędu Gminy Solina, ul. Wiejska 2, 38-610 Polań-
czyk, pokój nr 21, I piętro, o godzinie 14.00

 Zgodnie z art. 17 pkt 11 ustawy z dnia 27 marca 2003r., o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym, każdy kto kwestionuje ustalenia przyjęte w projekcie zmiany Miejscowego Planu 
Zagospodarowania Przestrzennego Uzdrowisko Polańczyk, Nr 1/2021 w Gminie Solina, może 
wnieść uwagi. Uwagi należy składać na piśmie do Wójta Gminy Solina z podaniem imienia i na-
zwiska lub nazwy jednostki organizacyjnej i adresu, oznaczenia nieruchomości, której dotyczy 
uwaga, w nieprzekraczalnym terminie do 17 października 2023r. 

Na podstawie art. 29, art. 39 ust. 1, art. 46 pkt 1, art. 54 ust. 2 i ust. 3 ustawy z dnia 3 paździer-
nika 2008r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa  
w ochronie środowiska oraz ocenach oddziaływania na środowisko (j.t. Dz. U. z 2023r., poz. 977) 
informuję, że w wyżej wymienionych terminach i miejscach wyłożenia projektu zmiany Miejsco-
wego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Uzdrowisko Polańczyk, Nr 1/2021 w Gminie  
Solina, można zapoznać się także z niezbędną dokumentacją sprawy, w tym z: 

• w/w projektem zmiany Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Uzdrowisko 
Polańczyk, Nr 1/2021 w Gminie Solina,  

•  prognozą oddziaływania na środowisko,
• opracowaniem ekofizjograficznym podstawowym,
•  stanowiskami organów, w tym wnioskami, uzgodnieniami i opiniami instytucji i organów 

właściwych do opiniowania i uzgadniania projektu zmiany Miejscowego Planu Zagospodarowa-
nia Przestrzennego Uzdrowisko Polańczyk, Nr 1/2021 w Gminie Solina.

Dane o wyżej wymienionych dokumentach stanowiących dokumentację sprawy, zostały za-
mieszczone w publicznie dostępnym wykazie danych o dokumentach zawierających informacje 
o środowisku i jego ochronie, o którym mowa w art. 21 ust. 1 ustawy z dnia 3 października 2008r. 
o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie śro-
dowiska oraz ocenach oddziaływania na środowisko (j.t. Dz. U.z 2023r., poz. 977). 

Zainteresowani mogą składać wnioski i uwagi w postępowaniu dotyczącym strategicz-
nej oceny oddziaływania na środowisko w terminie do 17 października 2023r., na piśmie do 
Wójta Gminy Solina ul. Wiejska 2, 38-610 Polańczyk lub w postaci elektronicznej na adres: 
urzad@esolina.pl 

Jako wniesione na piśmie uznaje się również uwagi wniesione w formie elektronicznej:
• za pomocą elektronicznej skrzynki podawczej w rozumieniu przepisów ustawy z dnia  
17 lutego 2005r., o informatyzacji działalności podmiotów realizujących zadania publiczne 
(j.t. Dz. U. z 2021r., poz. 670 z późn. zm.):
1) opatrzone kwalifikowanym podpisem elektronicznym albo
2) opatrzone podpisem potwierdzonym profilem zaufanym ePUAP,

Organem właściwym do rozpatrzenia uwag i wniosków jest Wójt Gminy Solina

Wójt Gminy Solina Adam Piątkowski

Klauzula informacyjna na podstawie art. 17a, pkt 2 ustawy z dnia 27 marca 2003r. o planowaniu 
i zagospodarowaniu przestrzennym (j.t. Dz. U. z 2023r., poz. 977) informuję że:

1. Administratorem Pani/Pana danych osobowych jest Wójt Gminy Solina, ul. Wiejska 2, 38-610 Polańczyk   
2. Administrator wyznaczył Inspektora Ochrony Danych, z którym można się skontaktować poprzez adres 
poczty elektronicznej:urzad@esolina.pl lub pisemnie na adres siedziby Administratora 
z dopiskiem IDO.
3. Pani/Pana dane osobowe przetwarzane będą w celu ustalenia rozpatrzenia wniosku dotyczącego prze-
znaczenia nieruchomości w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego, zgodnie z art. 6 ust. 
1 lit. c RODO.
4. W związku z przetwarzaniem danych w celu wskazanym powyżej Pani/Pana dane osobowe mogą być 
udostępniane innym odbiorcom. Odbiorcami Pani/Pana danych mogą być: zespół urbanistyczny opracowu-
jący miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego, organy opiniujące i uzgadniające projekt planu 
miejscowego, komisja urbanistyczno-architektoniczna, Radni Gminy Solina, Wojewoda Podkarpacki.
5. Pani/Pana dane osobowe będą przetwarzane przez okres niezbędny do realizacji wskazanego w pkt 3 
celu przetwarzania.
6. Pani/Pana dane osobowe będą przechowywane przez okres wykonania czynności i odbioru dokumen-
tów oraz zgodnie z ustawą z dnia 14 lipca 1983r. o narodowym zasobie archiwalnym 
i archiwach oraz rozporządzeniem Prezesa Rady Ministrów z dnia 18 stycznia 2011r. w sprawie instrukcji 
kancelaryjnej, jednolitych rzeczowych wykazów akt oraz instrukcji w sprawie organizacji 
i zakresu działania archiwów zakładowych.
7. Posiada Pani/Pan prawo dostępu do treści swoich danych oraz prawo ich sprostowania, usunięcia, ogra-
niczenia przetwarzania, prawo do przenoszenia danych, prawo wniesienia sprzeciwu. 
W przypadku, w którym przetwarzanie Pani/Pana danych odbywa się na podstawie zgody przysługuje 
Pani/Panu prawo do cofnięcia zgody w dowolnym momencie, bez wpływu na zgodność z prawem prze-
twarzania, którego dokonano na podstawie zgody przed jej cofnięciem.
8. Ma Pani/Pan prawo wniesienia skargi do Prezesa Urzędu Ochrony Danych Osobowych gdy uzna Pani/
Pan, iż przetwarzanie danych osobowych Pani/Pana dotyczących narusza przepisy RODO.
9. Podanie przez Panią/Pana danych osobowych jest warunkiem prowadzenia sprawy w Gminie  Solina. 
Podanie danych wynika z przepisów prawa, tj. z ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym 
oraz innych ustaw dziedzinowych.
10.  Pani/Pana dane osobowe nie są przetwarzane w sposób zautomatyzowany oraz nie podlegają profi-
lowaniu.

OGŁOSZENIE
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OBWIESZCZENIE 
WÓJTA GMINY SOLINA

z dnia 04 sierpnia 2023r.

o wyłożeniu do publicznego wglądu projektu zmiany Miejscowego Planu Zagospodarowania 
Przestrzennego Uzdrowisko Polańczyk, Nr 2/2021 w Gminie Solina  

Na podstawie art. 17 pkt 9, pkt 11 i pkt 12 ustawy z dnia 27 marca 2003r. o planowaniu i zago-
spodarowaniu przestrzennym (j.t. Dz. U. z 2023r., poz. 977), art. 29 ustawy z dnia 3 października 
2008r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochro-
nie środowiska oraz ocenach oddziaływania na środowisko (j.t. Dz. U. z 2023r., poz. 1094 z późn. 
zm.) oraz uchwały Nr XXXVIII/396/21 Rady Gminy Solina z dnia 16 czerwca 2021r.  

 Zawiadamiam

o wyłożeniu do publicznego wglądu projektu zmiany Miejscowego Planu Zagospodarowa-
nia Przestrzennego Uzdrowisko Polańczyk, Nr 2/2021 w Gminie Solina oraz Prognozy oddziały-
wania na środowisko, w dniach od 11 września 2023r. do 02 października 2023r., w Urzędzie Gmi-
ny Solina ul. Wiejska 2, 38-610 Polańczyk, pokój nr 21, II piętro, w godzinach pracy Urzędu.

Dyskusja publiczna nad przyjętymi rozwiązaniami w projekcie zmiany Miejscowego Planu 
Zagospodarowania Przestrzennego Uzdrowisko Polańczyk, Nr 2/2021 w Gminie Solina, odbędzie 
się w dniu 02 października 2023r., w siedzibie Urzędu Gminy Solina, ul. Wiejska 2, 38-610 Polań-
czyk, pokój nr 21, I piętro, o godzinie 12.00

 Zgodnie z art. 17 pkt 11 ustawy z dnia 27 marca 2003r., o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym, każdy kto kwestionuje ustalenia przyjęte w projekcie zmiany Miejscowego Planu 
Zagospodarowania Przestrzennego Uzdrowisko Polańczyk, Nr 2/2021 w Gminie Solina, może 
wnieść uwagi. Uwagi należy składać na piśmie do Wójta Gminy  Solina z podaniem imienia i na-
zwiska lub nazwy jednostki organizacyjnej i adresu, oznaczenia nieruchomości, której dotyczy 
uwaga, w nieprzekraczalnym terminie do 17 października 2023r. 

Na podstawie art. 29, art. 39 ust. 1, art. 46 pkt 1, art. 54 ust. 2 i ust. 3 ustawy z dnia 3 paździer-
nika 2008r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa  
w ochronie środowiska oraz ocenach oddziaływania na środowisko (j.t. Dz. U. z 2023r., poz. 977) 
informuję, że w wyżej wymienionych terminach i miejscach wyłożenia projektu zmiany Miejsco-
wego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Uzdrowisko Polańczyk, Nr 2/2021 w Gminie  
Solina, można zapoznać się także z niezbędną dokumentacją sprawy, w tym z: 

• w/w projektem zmiany Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Uzdrowisko 
Polańczyk, Nr 2/2021 w Gminie Solina,  

• prognozą oddziaływania na środowisko,
• opracowaniem ekofizjograficznym podstawowym,
• stanowiskami organów, w tym wnioskami, uzgodnieniami i opiniami instytucji i organów 

właściwych do opiniowania i uzgadniania projektu zmiany Miejscowego Planu Zagospodarowa-
nia Przestrzennego Uzdrowisko Polańczyk, Nr 2/2021 w Gminie Solina.

Dane o wyżej wymienionych dokumentach stanowiących dokumentację sprawy, zostały  
zamieszczone w publicznie dostępnym wykazie danych o dokumentach zawierających informa-
cje o środowisku i jego ochronie, o którym mowa w art. 21 ust. 1 ustawy z dnia 3 października 
2008r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochro-
nie środowiska oraz ocenach oddziaływania na środowisko (j.t. Dz. U.z 2023r., poz. 977). 

Zainteresowani mogą składać wnioski i uwagi w postępowaniu dotyczącym strategicz-
nej oceny oddziaływania na środowisko w terminie do 17 października 2023r., na piśmie do 
Wójta Gminy Solina ul. Wiejska 2, 38-610 Polańczyk lub w postaci elektronicznej na adres: 
urzad@esolina.pl 

Jako wniesione na piśmie uznaje się również uwagi wniesione w formie elektronicznej:
•  za pomocą elektronicznej skrzynki podawczej w rozumieniu przepisów ustawy z dnia  
17 lutego 2005r., o informatyzacji działalności podmiotów realizujących zadania publiczne 
(j.t. Dz. U. z 2021r., poz. 670 z późn. zm.):
1) opatrzone kwalifikowanym podpisem elektronicznym albo
2) opatrzone podpisem potwierdzonym profilem zaufanym ePUAP,

Organem właściwym do rozpatrzenia uwag i wniosków jest Wójt Gminy Solina
Wójt Gminy Solina Adam Piątkowski

Klauzula informacyjna na podstawie art. 17a, pkt 2 ustawy z dnia 27 marca 2003r. o planowaniu  
i zagospodarowaniu przestrzennym (j.t. Dz. U. z 2023r., poz. 977) informuję że:

1. Administratorem Pani/Pana danych osobowych jest Wójt Gminy Solina, ul. Wiejska 2, 38-610 Polańczyk   
2. Administrator wyznaczył Inspektora Ochrony Danych, z którym można się skontaktować poprzez  
adres poczty elektronicznej:urzad@esolina.pl lub pisemnie na adres siedziby Administratora z dopiskiem 
IDO.
3. Pani/Pana dane osobowe przetwarzane będą w celu ustalenia rozpatrzenia wniosku dotyczącego 
przeznaczenia nieruchomości w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego, zgodnie  
z art. 6 ust. 1 lit. c RODO.
4. W związku z przetwarzaniem danych w celu wskazanym powyżej Pani/Pana dane osobowe mogą być 
udostępniane innym odbiorcom. Odbiorcami Pani/Pana danych mogą być: zespół urbanistyczny opraco-
wujący miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego, organy opiniujące i uzgadniające projekt 
planu miejscowego, komisja urbanistyczno-architektoniczna, Radni Gminy Solina, Wojewoda Podkar-
packi.
5. Pani/Pana dane osobowe będą przetwarzane przez okres niezbędny do realizacji wskazanego w pkt 3 
celu przetwarzania.
6. Pani/Pana dane osobowe będą przechowywane przez okres wykonania czynności i odbioru doku-
mentów oraz zgodnie z ustawą z dnia 14 lipca 1983r. o narodowym zasobie archiwalnym 
i archiwach oraz rozporządzeniem Prezesa Rady Ministrów z dnia 18 stycznia 2011r. w sprawie instrukcji 
kancelaryjnej, jednolitych rzeczowych wykazów akt oraz instrukcji w sprawie organizacji 
i zakresu działania archiwów zakładowych.
7. Posiada Pani/Pan prawo dostępu do treści swoich danych oraz prawo ich sprostowania, usunięcia, 
ograniczenia przetwarzania, prawo do przenoszenia danych, prawo wniesienia sprzeciwu. 
W przypadku, w którym przetwarzanie Pani/Pana danych odbywa się na podstawie zgody przysługuje 
Pani/Panu prawo do cofnięcia zgody w dowolnym momencie, bez wpływu na zgodność z prawem prze-
twarzania, którego dokonano na podstawie zgody przed jej cofnięciem.
8. Ma Pani/Pan prawo wniesienia skargi do Prezesa Urzędu Ochrony Danych Osobowych gdy uzna Pani/
Pan, iż przetwarzanie danych osobowych Pani/Pana dotyczących narusza przepisy RODO.
9. Podanie przez Panią/Pana danych osobowych jest warunkiem prowadzenia sprawy w Gminie  Solina. 
Podanie danych wynika z przepisów prawa, tj. z ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym 
oraz innych ustaw dziedzinowych.
10.  Pani/Pana dane osobowe nie są przetwarzane w sposób zautomatyzowany oraz nie podlegają profi-
lowaniu.

OBWIESZCZENIE 
WÓJTA GMINY SOLINA

z dnia 04 sierpnia 2023r.

o wyłożeniu do publicznego wglądu projektu zmiany Miejscowego Planu Zagospodarowania 
Przestrzennego Uzdrowisko Polańczyk, Nr 3/2021 w Gminie Solina  

Na podstawie art. 17 pkt 9, pkt 11 i pkt 12 ustawy z dnia 27 marca 2003r. o planowaniu i zago-
spodarowaniu przestrzennym (j.t. Dz. U. z 2023r., poz. 977), art. 29 ustawy z dnia 3 października 
2008r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochro-
nie środowiska oraz ocenach oddziaływania na środowisko (j.t. Dz. U. z 2023r., poz. 1094 z późn. 
zm.) oraz uchwały Nr LX/410/21 Rady Gminy Solina z dnia 28 lipca 2021r.  

  
Zawiadamiam

o wyłożeniu do publicznego wglądu projektu zmiany Miejscowego Planu Zagospodarowa-
nia Przestrzennego Uzdrowisko Polańczyk, Nr 3/2021 w Gminie Solina oraz  Prognozy oddziały-
wania na środowisko, w dniach od 11 września 2023r. do 02 października 2023r., w Urzędzie Gmi-
ny Solina ul. Wiejska 2, 38-610 Polańczyk, pokój nr 21, II piętro, w godzinach pracy Urzędu.

Dyskusja publiczna nad przyjętymi rozwiązaniami w projekcie zmiany Miejscowego Planu 
Zagospodarowania Przestrzennego Uzdrowisko Polańczyk, Nr 3/2021 w Gminie Solina, odbędzie 
się w dniu 02 października  2023r., w siedzibie Urzędu Gminy Solina, ul. Wiejska 2, 38-610 Polań-
czyk, pokój nr 21, I piętro, o godzinie 11.00

 Zgodnie z art. 17 pkt 11 ustawy z dnia 27 marca 2003r., o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym, każdy kto kwestionuje ustalenia przyjęte w projekcie zmiany Miejscowego Planu 
Zagospodarowania Przestrzennego Uzdrowisko Polańczyk, Nr 3/2021 w Gminie Solina,  może 
wnieść uwagi. Uwagi należy składać na piśmie do Wójta Gminy  Solina z podaniem imienia i na-
zwiska lub nazwy jednostki organizacyjnej i adresu, oznaczenia nieruchomości, której dotyczy 
uwaga, w nieprzekraczalnym terminie do 17 października 2023r. 

Na podstawie art. 29, art. 39 ust. 1, art. 46 pkt 1, art. 54 ust. 2 i ust. 3 ustawy z dnia 3 paździer-
nika 2008r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa  
w ochronie środowiska oraz ocenach oddziaływania na środowisko (j.t. Dz. U. z 2023r., poz. 977) 
informuję, że w wyżej wymienionych terminach i miejscach wyłożenia projektu zmiany Miejsco-
wego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Uzdrowisko Polańczyk, Nr 3/2021 w Gminie  
Solina, można zapoznać się także z niezbędną dokumentacją sprawy, w tym z: 

• w/w projektem zmiany Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Uzdrowisko 
Polańczyk, Nr 3/2021 w Gminie Solina,  

• prognozą oddziaływania na środowisko,
• opracowaniem ekofizjograficznym podstawowym,
• stanowiskami organów, w tym wnioskami, uzgodnieniami i opiniami instytucji i organów 

właściwych do opiniowania i uzgadniania projektu zmiany Miejscowego Planu Zagospodarowa-
nia Przestrzennego Uzdrowisko Polańczyk, Nr 3/2021 w Gminie Solina.

Dane o wyżej wymienionych dokumentach stanowiących dokumentację sprawy, zostały  
zamieszczone w publicznie dostępnym wykazie danych o dokumentach zawierających informa-
cje o środowisku i jego ochronie, o którym mowa w art. 21 ust. 1 ustawy z dnia 3 października 
2008r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochro-
nie środowiska oraz ocenach oddziaływania na środowisko (j.t. Dz. U.z 2023r., poz. 977). 

Zainteresowani mogą składać wnioski i uwagi w postępowaniu dotyczącym strategicz-
nej oceny oddziaływania na środowisko w terminie do 17 października 2023r., na piśmie  
do Wójta Gminy Solina ul. Wiejska 2, 38-610 Polańczyk lub w postaci elektronicznej na adres: 
urzad@esolina.pl 

Jako wniesione na piśmie uznaje się również uwagi wniesione w formie elektronicznej:
• za pomocą elektronicznej skrzynki podawczej w rozumieniu przepisów ustawy z dnia  
17 lutego 2005r., o informatyzacji działalności podmiotów realizujących zadania publiczne 
(j.t. Dz. U. z 2021r., poz. 670 z późn. zm.):
1) opatrzone kwalifikowanym podpisem elektronicznym albo
2) opatrzone podpisem potwierdzonym profilem zaufanym ePUAP,

Organem właściwym do rozpatrzenia uwag i wniosków jest Wójt Gminy Solina
Wójt Gminy SolinaAdam Piątkowski

Klauzula informacyjna na podstawie art. 17a, pkt 2 ustawy z dnia 27 marca 2003r. o planowaniu 
i zagospodarowaniu przestrzennym (j.t. Dz. U. z 2023r., poz. 977) informuję że:

1. Administratorem Pani/Pana danych osobowych jest Wójt Gminy Solina, ul. Wiejska 2, 38-610 Polańczyk   
2. Administrator wyznaczył Inspektora Ochrony Danych, z którym można się skontaktować poprzez ad-
res poczty elektronicznej:urzad@esolina.pl lub pisemnie na adres siedziby Administratora 
z dopiskiem IDO.
3. Pani/Pana dane osobowe przetwarzane będą w celu ustalenia rozpatrzenia wniosku dotyczącego 
przeznaczenia nieruchomości w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego, zgodnie  
z art. 6 ust. 1 lit. c RODO.
4. W związku z przetwarzaniem danych w celu wskazanym powyżej Pani/Pana dane osobowe mogą być 
udostępniane innym odbiorcom. Odbiorcami Pani/Pana danych mogą być: zespół urbanistyczny opraco-
wujący miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego, organy opiniujące i uzgadniające projekt 
planu miejscowego, komisja urbanistyczno-architektoniczna, Radni Gminy Solina, Wojewoda Podkar-
packi.
5. Pani/Pana dane osobowe będą przetwarzane przez okres niezbędny do realizacji wskazanego w pkt 3 
celu przetwarzania.
6. Pani/Pana dane osobowe będą przechowywane przez okres wykonania czynności i odbioru doku-
mentów oraz zgodnie z ustawą z dnia 14 lipca 1983r. o narodowym zasobie archiwalnym 
i archiwach oraz rozporządzeniem Prezesa Rady Ministrów z dnia 18 stycznia 2011r. w sprawie instrukcji 
kancelaryjnej, jednolitych rzeczowych wykazów akt oraz instrukcji w sprawie organizacji 
i zakresu działania archiwów zakładowych.
7. Posiada Pani/Pan prawo dostępu do treści swoich danych oraz prawo ich sprostowania, usunięcia, 
ograniczenia przetwarzania, prawo do przenoszenia danych, prawo wniesienia sprzeciwu. 
W przypadku, w którym przetwarzanie Pani/Pana danych odbywa się na podstawie zgody przysługuje 
Pani/Panu prawo do cofnięcia zgody w dowolnym momencie, bez wpływu na zgodność z prawem prze-
twarzania, którego dokonano na podstawie zgody przed jej cofnięciem.
8. Ma Pani/Pan prawo wniesienia skargi do Prezesa Urzędu Ochrony Danych Osobowych gdy uzna Pani/
Pan, iż przetwarzanie danych osobowych Pani/Pana dotyczących narusza przepisy RODO.
9. Podanie przez Panią/Pana danych osobowych jest warunkiem prowadzenia sprawy w Gminie  Solina. 
Podanie danych wynika z przepisów prawa, tj. z ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym 
oraz innych ustaw dziedzinowych.
10. Pani/Pana dane osobowe nie są przetwarzane w sposób zautomatyzowany oraz nie podlegają profi-
lowaniu.

| OGŁOSZENIA |  
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LEKKOATLETYKA

Dobre wiadomości płyną z Marmy Ciarko STS. Klub otrzymał licencję i poczynił końcowe stara-
nia w formacjach drużyny. Roczne kontrakty podpisali dwaj Finowie – 26-letni obrońca Aku Alho 
i rok starszy napastnik Saku Kivinen. Do Sanoka wrócił też wychowanek Jakub Najsarek. 

HOKEJ

STS wzmocnił obronę i atak 
Do tej pory Alho występo-
wał w Liiga oraz we Francji. 
Zdaniem trenera to bardzo 
dobry zawodnik, który gra 
twardą odmianę hokeja. Jest 
konkurencyjnym i komplet-
nym obrońcą, który zawsze 
z dużym poświęceniem wal-
czy dla drużyny. Przy tym 
jest odpowiedzialny za krążek  
i ma potencjał do gry. Z kolei 
w ofensywie kibicom zapre-
zentuje się Kivinen. 27-letni 
napastnik ma na koncie 315 
meczów w Mestis. 

Do klubu powrócił rów-
nież Najsarek, przez ostat-
nie dwa sezony występujący  
w Oświęcimiu. 22-let-
ni obrońca podpisał umo-
wę na zbliżającą się kampa-
nię. To wychowanek UKS 
Niedźwiadków Sanok, któ-
ry następnie przeniósł się 
do Oświecimia, występując 
w uniwersyteckiej drużynie 
UHT Sabres, a później rów-
nież w UKH Unii. To właśnie 
w barwach tego drugiego ze-
społu Jakub  zadebiutował  
w Polskiej Hokej Lidze. 

esw

Czołowy sanocki biegacz, repre-
zentujący równolegle SanOk 
Biega i 35blp, zwyciężył na 
trasie liczącej 13 km z czasem 
56.20 i wypracowaną przewa-
gą 1.22 nad kolejnym zawod-
nikiem. Na tym samym odcin-
ku wysokie miejsca zajęli  
inni długodystansowcy SanOk 
Biega. Wśród kobiet 3. �ni-
szowała Renata Hołowaty, 
uzyskując wynik 1:12.26.  
W kategorii 36-50 lat 6.  była 
Mariola Knap, a wśród panów 
7. miejsce zajął Jarosław Jachi-
mowski (13. w open).

Nasi przedstawiciele star-
towali też na dłuższych dy-
stansach. W biegu na 23 km 
na 8. lokacie uplasował się 
Dawid Leśniak w klasy�kacji
generalnej (w kat. do 35 lat 
był 4.), natomiast dalsze miej-
sce zajął Marcin Kielar.

Jeszcze forsowniejszą trasę 
45 km w kategorii +51 lat na 7. 
pozycji przebiegł Zenon  
Michalczuk. Na tym samym 
dystansie w kategorii 36-50 lat 
Hubert Stańczyk, Marcin 
Roczniak i Bogdan Roczniak 
(obaj z SanOk Biega) oraz Woj-
ciech Pajestka (Uczelnia Pań-
stwowa) ukończyli zawody  
w drugiej dziesiątce. 

Piotr Paszkiewicz

Kilometry w słońcu i w deszczu 

SIATKÓWKA PLAŻOWA

Rozgrywki o Puchar 
Dyrektora MOSiR
Na półmetku wakacji w ubiegłą sobotę przy basenach otwar-
tych przeprowadzono letni turniej siatkówki plażowej  
Puchar Dyrektora MOSiR.

W całej rywalizacji przyjęto 
format rozgrywek „każdy  
z każdym”, w rezultacie czego 
startujące pary sklasy�kowano
na podium. Zwycięzcami zo-
stali Jędrzej Babiarz i Maciej 
Bluj, 2. lokatę zajęli Kamil  
Fedio i Kacper Koczera, nato-

miast 3. miejsce przypadło 
dwójce Sehodin i Skarshaug.

Organizatorzy już zapo-
wiedzieli, że jeśli tylko po-
zwolą na to warunki pogodę, 
pod koniec sierpnia odbędzie 
się kolejny turniej.

Piotr Paszkiewicz

TENIS STOŁOWY 

Czołówka zastygła 
W ostatnim tygodniu rozegrano dwa turnieje Sanockiej Ligi 
Sokoła. Kolejne spotkania przy stole nie przyniosły żadnych 
zmian na podium klasy�kacji łącznej.

Zwycięzcą pierwszej rywali-
zacji w środku tygodnia oka-
zał się Janusz Stępkowski. 
Drugi był Bogdan Szałankie-
wicz, a trzeci Bogdan Witka, 
który jako jedyny pokonał 
triumfatora.

W weekend odbył się dru-
gi turniej, już w nieco okrojo-
nym składzie. Bez straty 
punktu wygrał go Bolesław 
Bartkowski, wyprzedzając 
Daniela Kozioła, którego 
ograł w bezpośrednim poje-

dynku 3:2. Za nimi uplasował 
się Janusz Stępkowski.

Kolejność w klasy�kacji
łącznej nie uległa najmniejszej 
zmianie. Przoduje Szałankie-
wicz (160 pkt.), za nim wid-
nieje Bartkowski (158), a da-
lej Kozioł (123). Jedyną  
nowością jest stały progres 
Stępkowskiego, który osią-
gnął już granicę 100 pkt  
(4. miejsce). 

Piotr Paszkiewicz

Walka pod siatką na piasku
M
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IR

Reprezentanci naszego mia-
sta licznie uczestniczyli w za-
wodach Pogórze Ultra Trail 
w Strzyżowie. Tak jak nie-
dawno w Bieszczadach, rów-
nież i w tym miejscu bezkon-
kurencyjny okazał się Da-
mian Dziewiński.

Uczestnicy zawodów w Strzyżowie

Jakub Najsarek
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Kolumnę opracował: PIOTR PASZKIEWICZ 

Nowości w Ekoballu Stal

Sparingi na tak, transfery na plus

ORZEŁ PRZEWORSK – EKOBALL STAL SANOK 1:4 (0:3)
Bramki: Płocica 3, Czyrny. 
Ekoball Stal: Pelczarski – Barszczak, Padiasek, Sobol, Mikołaj 
Gawlewicz, S. Słysz, Kloc, zawodnik testowany, Lorenc, K. 
Słysz, Płocica. W drugiej połowie jako zmiennicy grali: Maśla-
ny, Tabisz, Niemczyk, Czyrny, Kogut, Zięba, Mateja.

Sparing Wiki

Trzecia lekcja przedsezonowa
Przeorganizowana drużyna Wiki rozegrała trzeci sparing przed powrotem do ligi okręgowej. 
Tym razem zawodnicy mogli zaprezentować się na własnym obiekcie przy ul. Stróżowskiej. 

Domowe warunki nie przyniosły jednak zado-
walającego wyniku, o czym świadczy porażka 
0:2 (0:0) z Transdźwigiem Stale. Rywale na co 
dzień występują w rozgrywkach klasy okręgowej 
w grupie Stalowa Wola i mimo odległości prze-
szło 150 km zdecydowali się przyjechać do na-
szego miasta, aby rozegrać mecz kontrolny.

W opinii Kacpra Rudego drużyna jest po 
ciężkich treningach, wobec czego było odczu-
walne zmęczenie. W obu połowach zaprezento-
wały się dwie odrębne jedenastki. Jak podaje o�-
cjalna strona Czerwono-Niebieskich, do dyspo-
zycji trenera nadal nie jest grupa piłkarzy, którzy 
wygrali poprzedni sezon i wywalczyli awans,  
a obecnie przebywają na urlopach lub w pracy 
zarobkowej. W świetle pojedynków sparingo-
wych można uznać to za wytłumaczenie nieko-
rzystnych wyników oraz braku zgrania.

Mimo tego trener Patryk Fryc może wybie-
rać z szerokiej kadry graczy testowanych oraz 
nowych nabytków. Wśród nich jest anonsowany 
przed tygodniem Mateusz Kuzio. Były napastnik 
Stali wystąpił w roli modela, prezentując nowe 
koszulki meczowe.                                                   (pp) 

Podczas turnieju „Old Boys Cup 2023” w Dynowie nie mieli sobie równi oldboye Stali Sanok. 
Jak mogło być inaczej, skoro ma się w składzie zawodników z II-ligowym doświadczeniem?

Oldboye z kolejnym trofeum

Puchar dla weteranów Stali 

Rywalizację zorganizowano 
na dynowskim „Orliku”, a do 
rozgrywek przystąpiło osiem 
zespołów, podzielonych na 
dwie grupy, w których toczo-
no walkę systemem „każdy  
z każdym”. W tej fazie Old 
Boys Stal Sanok rywalizowali 
z Old Boys Dynów I, Old 
Boys Zarzecze i Old Boys JKS 
Jarosław.

Jest to już czwarte trofeum 
weteranów Stali w ostatnich 
trzech latach. Mateusz Kuzio 
tra�ając 6 razy do bramki rywali
zdobył najwięcej goli w całej ry-
walizacji, aczkolwiek miano 
króla strzelców przyznano za-
wodnikowi z Dynowa, zaś 
nasz snajper otrzymał nagro-
dę dla najlepszego zawodnika 
turnieju.                                (pp)

Awansujący z pierwszego 
etapu zakwali�kowali się do
rundy pół�nałowej, gdzie sano-
czanie pokonali Old Boys Dy-
nów II wynikiem 1:0. W �nale
stalowcy uporali się z ekipą Old 
Boys Zarzecze dopiero w rzu-
tach karnych (w regulamino-
wym czasie było 1:1, a zwycięską 
„jedenastkę” wykonał Rafał 
Graboń).

Skład Old Boys Stal Sanok: Sebastian Błażejowski (bramkarz), Tomasz Matuszewski, Marek 
Węgrzyn, Maciej Kuzicki, Rafał Graboń, Wojciech Bury, Rafał Stabryła, Piotr Kowalski, Michał 
Sokołowski, Mateusz Kuzio (jako jedyny dopuszczalny w wieku 30-35 lat). 
Kierownik drużyny: Paweł Miśko. Pomoc medyczna: Janusz Wojnarowski.

Mateusz Kuzio w nowej koszulce Wiki
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Drużyna Ekoballu Stal odha-
czyła dwa kolejne sprawdzia-
ny przedsezonowe. Najpierw 
był mecz w Przeworsku,  
zakończony przekonują-
cym zwycięstwem. Kilka dni 
później w Łańcucie stalowcy  
z identyczną przewagą bram-
kową rozprawili się z tamtej-
szą imienniczką.

Goszczący stalowców piłka-
rze Orła przygotowują się do 
występów w lidze okręgowej 
Jarosław. Już w pierwszych  
45 min trzykrotnie podcinał 
im skrzydła nasz nowy naby-
tek, czyli Szymon Płocica. 
Hat-trick tego snajpera prak-
tycznie przesądził o wyniku 
całego meczu już przed prze-
rwą. W drugiej połowie padł 
remis, a gola dla Stali zdobył 
Dawid Czyrny.

Piąty sparing rozegrano  
w Łańcucie, a przeciwnikiem 
była tamtejsza Stal. Gospoda-
rze zakończyli ostatni sezon 
IV ligi na 3. miejscu, ustępując 
jedynie Cosmosowi Nowota-
niec i Karpatom Krosno. 
Mimo tego nasz teoretycznie 
niżej rozstawiony beniaminek 
uporał się z wyżej notowanym 
przeciwnikiem na jego terenie, 
aplikując mu pięć goli, a tracąc 
dwa. Dublet ustrzelił Czyrny,  
a po golu dołożyli Piotr Lo-
renc, jeszcze testowany Patryk 
Zieliński i Mikołaj Gawlewicz.

STAL ŁAŃCUT – EKOBALL STAL SANOK 2:5 (1:2)
Bramki: Czyrny 2, Lorenc, Zieliński, Mikołaj Gawlewicz. 
Ekoball Stal: Półkoszek (46 Jagniszczak) – Padiasek, Sobol, 
Barszczak – S. Słysz, Tabisz (46 Mateja), K. Słysz (60 Kogut),  
Lorenc, Mikołaj Gawlewicz (80 Nowosielski) – Zieliński, Czyrny. 

nie nazwiska zaangażowanych 
zawodników. Wspomniany 
Płocica to niespełna 20-letni 
wychowanek Polonii Prze-
myśl, przez ostatnich pięć  
sezonów rozwijający karierę 
juniorską w Koronie Kielce. 
Wysoki napastnik (188 cm) 
w czerwcu 2019 r. wystąpił  
w pół�nałowym dwumeczu 
z Lechem Poznań w Central-
nej Lidze Juniorów U-17, 
strzelając gola.

Drugi z nabytków to Jakub 
Kloc (ur. 1997), podobnie jak 
jego ojciec Paweł (w latach  
90. pierwszoligowiec) grający  
w pomocy. Futbolu uczył się  
w Stali Rzeszów, w ostatnich 
latach reprezentował KS Wią-
zownica, Piast Tuczempy,  
a ostatnio Karpaty Krosno.

Kolejną nową twarzą  
w kadrze jest Patryk Zieliński 
(1996), również wychowa-
nek Stali Rzeszów i nominal-
ny pomocnik, który także 
kontynuuje rodzinne tradycje 
(jego ojciec Artur grał m.in.  
w Resovii i Wawelu Kraków). 
Ostatnie sezony spędził  
w Izolatorze Boguchwała, 
Wieczystej Kraków, Wiązow-
nicy, a ostatnią rundę wiosen-
ną w JKS Jarosław, natomiast  
w odróżnieniu od Kloca jest 
piłkarzem roślejszym (186 cm).

Do kadry dołączył też 
bramkarz Dariusz Półkoszek, 
również z rocznika 1997, 
wcześniej broniący barw  
Partyzanta Targowiska, LKS  
Pisarowice i MKS Bieszczady 
Ustrzyki Dolne. 

Piotr Paszkiewicz

Drugi z tych wyjazdów pod-
sumował trener Robert Ząbkie-
wicz: – Był to niezły mecz kon-
trolny dla naszego zespołu  
z mocnym przeciwnikiem. Po-
kazaliśmy się z dobrej strony. 
Sam pojedynek nie wyglądał jak 
sparing, tylko jak mecz ligowy. 
Obie drużyny podeszły do nie-
go poważnie i było to ciekawe 
widowisko do oglądania.

W ostatnim czasie działa-
cze Ekoballu ogłosili o�cjal-

Ostatnie wyniki Stali napawają optymizmem 
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Już jutro (godzina 10.30) 
ostatni sparing stalowców 
przed startem rozgrywek li-
gowych. Na stadionie w By-
kowcach drużyna Ekoballu 
zmierzy się z Izolatorem 
Boguchwała. 

Ligi młodzieżowe 

Jednak po siedem 
Przed tygodniem pisaliśmy, że w najbliższym 
sezonie Akademia Piłkarska wystawi siedem 
drużyn, a Ekoball Stal sześć, okazało się jed-
nak, że będzie po równo.

Wszystko przez zamieszanie z reorganizacją 
grup w kategorii młodzików. Ostatecznie Eko-
ball zdecydował się na dwa zespoły w młod-
szym roczniku (2012) – jeden w Lidze Pod-
karpackiej, a drugi w Klasie Okręgowej. Nato-
miast w starszym (2011) ekoballowcy walczyć 
będą tylko w rozgrywkach okręgowych. Tak 
czy inaczej, będzie to rekordowy sezon pod 
względem liczby naszych drużyn.                    (b)
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WĘDKARSTWO
Muchowe Mistrzostwa Okręgu Krośnieńskiego 

24-godzinny Maraton o Puchar Starosty Sanockiego 

Brązowy medal Koła nr 2
Podczas zawodów rozegranych na Sanie i Zalewie Myczko-
wieckim bardzo dobrze spisała się drużyna Koła nr 2, zdo-
bywając brazowy medal. Indywidualnie najlepiej wypadł 
Bartosz Rapiej, sklasy�kowany tuż za podium. Obok niego
skład zespołu tworzyli Piotr Sołtysik i Tomasz Osenkowski. 

Pierwsza tura była popisowa  
w wykonaniu wędkarzy „Dwój-
ki”, którzy zajmowali czołowe 
lokaty w sektorach. Miejsce  
1. wywalczył Osenkowski,  
łowiąc aż 19 ryb, 2. Rapiej (12), 
a 3. Sołtysik (6). Nic więc dziw-
nego, że po inauguracyjnej czę-
ści mistrzostw nasze koło pro-
wadziło z dużą przewagą. Druga 
okazała się niewiele gorsza, 
zwłaszcza dla Rapieja (wygrany 
sektor; 8 ryb) i Sołtysika (2. lo-
kata; 13). Osenkowski tym ra-
zem był. 6. „Dwójka” dość pew-
nie utrzymała prowadzenie,  
a Rapiej awansował na pozycję 
wicelidera klasy�kacji łącznej.

Niestety, w �nałowej turze
nie udało się utrzymać dobrej 
passy. Tym razem nasi muszka-
rze zajmowali dalsze lokaty,  
notując spadki we wszystkich 
punktacjach. Ostatecznie Rapiej 
zajął 4. lokatę, Sołtysik – 8.,  
a Osenkowski – 17. Drużynowo 
uplasowali się na 3. miejscu, 

mając tyle samo punktów sekto-
rowych, co zespół z 2. pozycji. 
Koło nr 2 reprezentowali także 
starujący indywidualnie Piotr 
Chybiło i Damian Gibczyński 
(dalsze lokaty). 

Słabiej wypadli muszkarze  
z Koła nr 1. Miejsce 9. zajął 
pierwszy zespół (Robert To-
biasz, Adam Skrechota i Janusz 
Benedyk), a 10. drugi (Piotr 
Bałda, Marek Fijałkowski i Ze-
non Lorenc). „Jedynkę” repre-
zentowali też solowo Józef  
Rycyk  i  Grzegorz  Szmiłyk. 

Mistrzostwa toczyły się pod 
dyktando muszkarzy z Jasła, 
których do zwycięstwa druży-
nowego poprowadził najlepszy 
indywidualnie Marek Walczyk. 

W klasy�kacjiłącznejGrand
Prix Okręgu wicelider Fijałkow-
ski spadł na 3. miejsce (109 pkt). 
Pozycję 7. zajmuje Sołtysik 
(87). Prowadzi Piotr Konieczny 
z Rymanowa (139). 

(bb) 

Ponad 300 kg ryb! 
Kolejne zawody na stawach Koła nr 3 w „Sosenkach” z nie-
samowitymi wręcz wynikami – tym razem złowiono ponad 
300 kilogramów ryb! Wygrał Tomasz Batruch. 

Najlepsi wędkarze stoczyli za-
ciętą walkę o zwycięstwo, koń-
cząc ją z wynikami +30 kg. Na 
najwyższym stopniu podium 
stanął T. Batruch (36,5 kg),  
a miejsce 2. wywalczył Artur 

Bartosz Rapiej poprowadził drużynę Koła nr 2 do brązowego medalu  
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Krzysztof Kadubiec (po lewej) i Marcin Lubieniecki  

Żytka (33,6 kg, w tym najwięk-
sza ryba zawodów, karp na bli-
sko 8,5 kg). Grono medalistów 
uzupełnił Grzegorz Batruch 
(blisko 29,5 kg). 

(bb) 
BILARD 

„Kadet” znów najlepszy 
Dobiegł końca wiosenny sezon Ekstraklasy rozgrywek 
SCB Ligi Amatorskiej. W wielkim �nale Krzysztof Kadu-
biec pokonał Marcina Lubienieckiego, odzyskując tytuł 
mistrzowski. 

Zawodnicy ci byli najlepszymi 
graczami fazy zasadniczej, co 
znalazło potwierdzenie w play-
-offach. Decydujący pojedynek
lepiej rozpoczął „Luba”, jednak 
na ripostę „Kadeta” licznie 
zgromadzeni w „Saloniku Gier” 
kibice nie musieli długo czekać. 
Do przerwy było 2:2, a potem 

coraz lepiej zaczął radzić sobie 
Kadubiec, wychodząc na pro-
wadzenie różnicą trzech frej-
mów. W końcówce meczu sta-
ry/nowy mistrz jeszcze po-
większył przewagę nad Lubie-
nieckim i ostatecznie spotkanie 
zakończyło się wynikiem 11:7. 

(bb) 

Finał: 
Krzysztof Kadubiec – Marcin Lubieniecki 11:7 

ŻEGLARSTWO 

Naftowcy na podiach 
Walka o Puchar Soliny osiągnęła półmetek – trzecią elimi-
nacją były Regaty o Puchar Bieszczadzkiego WOPR.  
Tym razem na podiach mieliśmy dwóch zawodników klubu 
Na�owiec, bo do Ronalda Czyża, który znów zajął 2. miejsce
w klasie turystycznej, dołączył Marek Sawicki, 3. w T3. 

W większości klas rozegrano 
dziesięć krótkich biegów, 
wszystkie w pobliżu zapory  
w Solinie – siedem w sobotę  
i trzy w niedzielę. W T3 dobrze 
radził sobie Sawicki na jachcie 
„Elcom”, ostatecznie kończąc 
rywalizację na 3. miejscu. Sła-
biej wypadła łódź „Szary 
Wilk”, której sternikiem pierw-
szego dnia był Jacek Lubas,  
a drugiego Jan Wilk (Biesz-

czadzkie Towarzystwo Żeglar-
skie) – 7. lokata. 

W klasie turystycznej  
rozegrano tylko jeden wyścig, 
oczywiście na znacznie dłuż-
szej trasie. Jak ostatnio  
2. miejsce wywalczył Czyż, 
który jest na dobrej drodze, 
by obronić miejsce na podium 
w klasy�kacji końcowej całe-
go sezonu. 

(bart) 

KOLARSTWO 

Organizowany od 2010 r. wyścig 
ORLEN Tour de Pologne Ama-
torów – Memoriał Ryszarda 
Szurkowskiego to impreza to-
warzysząca elitarnemu Tour de 
Pologne UCI World Tour.  
Jak informowaliśmy w maju  
w I etapie 2. był Wojtowicz (kat. 
+45 lat). W ostatnich dniach  
w Karpaczu ścigano się w dru-
giej odsłonie tego cyklu, którą 
wygrał nasz reprezentant, poko-
nując ok. 300 rywali. Tym sa-
mym prowadzi w klasy�kacji
generalnej swojej grupy wieko-
wej. Ostatni etap odbędzie się 
16 września w Bytowie.

Na dokładkę na tej samej 
trasie niemal 100 osób rywalizo-
wało w Górskich Mistrzostwach 
Polski Policji w Kolarstwie Szo-
sowym, które Wojtowicz wygrał. 
Uzyskany czas 2:39.16 zapewnił 
mu 67. lokatę w klasy�kacji
open. Siedem sekund za nim na 
metę wjechała medalistka olim-
pijska Maja Włoszczowska.

Ściganie odbywało się na 
fragmencie trasy przewidzianej 
dla zawodowców, o zróżnicowa-
nym charakterze i bogatej  
w podjazdy, a liczącej 83 km  
i ponad 1850 m przewyższeń. 
Zwycięzców dekorowali Ko-
mendant Główny Policji gen. 
insp. Jarosław Szymczyk oraz 
Czesław Lang.

Piotr Paszkiewicz

Lider cyklu i mistrz Policji 
W trakcie organizowanego 80. Tour de Pologne rozegrano etap ORLEN Tour de Pologne 
Amatorów oraz dodatkowo Górskie Mistrzostwa Polski Policji w kolarstwie szosowym o Puchar 
Komendanta Głównego Policji. W obu brylował Artur Wojtowicz, w ostatnim czasie został 
powołany do reprezentacji Polskiej Policji i w takim charakterze startujący w Karpaczu.

Artur Wojtowicz na najwyższym stopniu podium wyścigu
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Najlepsi zawodnicy 24-godzinnego Maratonu o Puchar Starosty 
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Marek Sawicki (po prawej) zajął 3. miejsce w klasie T3 
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